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Avtomobilsko cesto od Ljubljane do Zagreba bo gradilo tudi

430 brigadirjev iz Zatavta
Gotovo vas, dragi bralci, zanima, koliko brigadirjev iz 

našega okraja se bo do novembra udeležilo zvezne mla
dinske delovne akcije. Takoj vam moramo povedati, da je 
številka manjša, kot pa si mislimo. Razpoloženje med 
jugoslovansko mladino je namreč takšno, da ne bo mo
goče ugoditi vsem, ki žele iti v brigado že letos. Iz našega 
okraja na primer bo lahko odšlo na mladinsko delovno 
akcijo samo 430 mladincev. Prva brigada, v kateri bo 
80 brigadirjev iz našega in 40 brigadirjev iz goriškega 
okraja, bo odšla na gradbišče — kakor znano — že prvega 
marca. V njej bo v glavnem kmečka mladina. Maja bomo 
poslali na avtomobilsko cesto nadaljnjih 20 kmečkih mla
dincev in mladink Za junij pa naš čaka težavnejša in od
govornejša naloga. Takrat bomo namreč morali poslati 
na avtomobilsko cesto eno kmečko brigado, se pravi 120 
brigadirjev. Jeseni pa bomo poslali v brigade še 90 kme
čkih fantov in deklet. Zvezne mladinske delovne akcije 
na avtomobilski cesti se bo torej udeležilo skupaj 310 
kmečkih fantov in deklet iz našega okraja.

Kaj pa srednješolska mladina? — se gotovo sprašu
jete. Tudi dijaki bodo odšli na avtomobilsko cesto, toda 
— žal — v manjšem številu, kot pa smo v začetku mislili. 
Naš okraj bo namreč formiral samo eno srednješolsko 
brigado, ker se želijo udeležiti te pomembne mladinske 
delovne akcije tudi dijaki iz drugih krajev Jug slaviie.

Ker pa Je mogoče poslati srednješolske brigade na grad
bišče samo v počitnicah, je razumljivo, da v tem času ni 
mogoče zaposliti na cesti več brigad, kot pa to narekujejo 
potrebe.

Da ne bi razočarali ostale srednješolske mladine, ki 
se že dlje časa pripravlja na zvezne mladinske, delovne 
akcije, pa kljub temu ne bo mogla na avtomobilske cesto, 
bo CK LMS bržčas organiziral republiške delovne akcije, 
kjer bodo enaki pogoji za delo in življenje kakor v ’"-i- 
gadah na zvezni mladinski delovni akciji.

Mladinci in mladinke! Priglasite se za brigado na 
občinskem komiteju LMS, kjer vam, bodo dali vsa po
trebna pojasnila.
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dni
po svetu

Kaj nam je prinesel minuli 
reden? Na francoska tla je on- 
<ian stopil Američan Murphy, 

bi prevzel posredniško na
logo v francosko-tunizijskem 
sPoru. Razgovarjal se je z fran- 
c°skimi državniki, nato pa od
letel v Tunis, da bi Burgibi 
sporočil francoske predloge in 
hkrati zvedel tudi tunizijske.

sedaj pa je jasno, da po
sredniška misija ne bo imela 
“osti uspeha, če Francija ne bo

SPREMENILA SVOJEGA 
STALIŠČA

namreč vztraja, da mora 
biti njeni armadi v Tuniziji 
omogočeno svobodno gibanje, 
ia šele tedaj bi se dalo govo
riti o pregrupiranju posadk. 
Varnost me j naj ' bi nadzoro
vala mešana komisija, ki bi ji 
*mela predsedovati neka tret- 
ia država. Francija pa kajpak 
“oče ničesar slišati o tem, da 
o* razpravljali o alžirski vojni. 
®Ur0!ba pa vztraja prvenstve
no na tem, da se ta razprava 
Vnese v prvo točko dnevnega 
T*d.a razgovorov. Kajti Burgi- 
°a sodi, da čim bi bil v Alžiriji 
vzpostavljen red, bi s tem pre- 
nehali tudi tuniško-francoski 
spori. — Po svoje zanimiv je 
Indi novi načrt o razorožitvi, 
mgar avtor je tokrat zahodno- 
nernški obrambni minister 
Strauss. Poglejmo kaj pravi ta 
načrt! Predvsem določa

JEDRSKO
DEMILITARIZACIJO

na vse vzhodnoevropske drža
ve, potem razširitev kontrolnih 
hkrepov na dežele, ki bi mejile 
““ takšno področje, in še ne
katere druge ukrepe. Zanimivo 

to, da se sami Nemci nič 
*“j ne navdušujejo za ta načrt,
“ krogih Atlantske zveze' pa 
Pravijo, da je to nekakšen si- 
Pnal na zahodni blok, da ne 

glede razorožitve vedno v 
defenzivi. Opozicijska nemška 
stranka pa sodi, da je Strau
ssov načrt dejansko miniranje 
načrta Rapackega. Čisto pra
vilno se postavlja vprašanje, 

ko naj Vzhod privoli v raz- 
Jritev jedrske demilitarizacije 
na vse vzhodnoevropske drža- 
»n6’ *9 ne hkrati zajela vse- 
Va evropskega Zahoda. Sicer 
Pa bomo videli prihodnje dni. 
na kakšen odmev bo naletel ta 

'%« predlog Bonna. — Po- 
”Iejmo še v Indonezijo. Pred 
nevi je indonezijski predsed- 

^k Sukamo izjavil, da se je 
‘ndonezija odločila

NAPRAVITI RED

ho Sumatri, kajti znano je, da 
“Porniki dobivajo pomoč iz tu- 
”“0. ki je nenaklonjena seda- 
nJl ureditvi Indonezije. Indo- 
“ežija ni in ne bo pristopila 

nobenemu bloku, ker sodi, da 
Rokovska politika škodi inte- 
es°m neodvisne države■ — Ce 

®remo še nekoliko naprej po 
®tu, se moramo ustaviti tudi

b nedavnih

PjiEDSEDNlSKlH VOLITVAH 
V ARGENTINI

dntVe^ Otasov je dobil kandl- 
at radikalne unije Arturn 

l^pndizi. Novi predsednik je 
k Po izvolitvi povedal, da 
J? eden izmed prvih ukrepov 
su °Ve v^e politična amne 

.l}a, na drugi strani pa bo po- 
avitna naloga nove vlade po- 

J~čati proizvodnjo nafte. Zani- 
lu° je, da ZDA niso preveč 

““dušene ob Izvolitvi predsed- 
«a p Argentini, ker se zave- 

ho; W0£iii Precej nacio-
lno gospodarsko politiko.

VREME

Konec februarja ali v začet- 
0 marca močne ohladitve s 
neKom do nižin, nato nekaj 

"“Ih mrzlih dni. Od 6. marca 
Je nestalno s pogostimi pa 

av|«nni in topleje.

Po sklepu okrajnega odbora 
SZDL Trbovlje bodo občni zbo
ri najkasneje do 31. marca 1958. 
Na teh občnih zborih bodo iz
voljeni novi odbori in nadzorni 
odbori, ter delegati za občinske 
konference, ki bodo predvido
ma zaključene do 15. aprila 1958. 
Na koliko članov SZDL se voli 
delegate za občinsko konferen
co, odloči občinski odbor, in to

PRED OBČNIMI ZBORI OSNOVNIH ORGANIZACIJ SZDL

Temeljito se pripravimo
teh organih sodeluje nešteto 
ljudi pri upravljanju in ureja
nju zadev na določenem po
dročju. Vse to nalaga Sociali
stični zvezi novih in vedno no
vih nalog. Neprestano je treba 
skrbeti, da predstavljajo ti or
gani res družbene organe uprav
ljanja, da ti organi seznanjajo 
volivce s problemi in rešitvami, 
da seznanjajo člane kolektiva 
s celotno problematiko, da se s

SOCIALISTIČNA ZVEZA IMA 
V TEM BOJU DOLOČENO

MESTO
/

Kot vsesplošna družbeno-poli- 
tična organizacija mora pove
zovati ljudi, jim nuditi mož
nost, da se usposabljajo za na
loge, od katerih uresničevanja 
se spreminja naša stvarnost. 
Mnogokrat se bo morala spo
prijeti z ozkimi egoističnimi in

teresi, z ostanki miselnosti, ki 
ni odraz naše stvarnosti — tem
več preteklosti. Ce pogledamo 
naloge na področju kmetijstva, 
ki nas čakajo, dvig produktiv
nosti in boljše organizacije dela 
povsod, posebno pa rast orga- 

(Nadaljevanje na 2. strani)

Vsem organizacijam SZDL 
okraja Trbovlje

8. MAREC
^mednarodni praznik 

delovnih žena
Samo teden dni nas loči od praznovanja 8. marca, 

tradicionalnega praznika delovnih žena. Organizacije 
SZDL na terenu naj se povežejo z ženskimi organizaci
jami na terenu, in kjer teh ni, naj samostojno s članicami 
SZDL svojega terena pripravijo primerno proslavo tega 
borbenega praznika. Težo referata ob tej slovesnosti je 
treba osloniti na lastne uspehe in naloge, pred katerimi 
stojimo vsi. To so predvsem volitve v Zvezno in republi
ške skupščine, volitve v delavske svete in nove upravne 
odbore kmetijskih zadrug poleg letnih konferenc osnov
nih organizacij SZDL. Izkoristite to priliko za to, da se
znanite žene, pa tudi ostale državljane, s pravicami za
poslene žene in z dolžnostmi, ki jih ima vsa naša skupnost 
v tem, da omogoči ženam čim boljše delo na delovnem 
mestu in možnost uveljavljanja v organih ljudske oblasti 
ter delavskega in družbenega upravljanja. Razgledanost 
žena ▼ mnogih za našo skupnost pomembnih vprašanjih 
nam bo olajšala premagovati težave, ki jih imamo tako 
v gospodarstvu kakor tudi v vseh javnih službah (zdrav
stvu, šolstvu, socialnem varstvu, preskrbi, stanovanjski 
izgradnji, kmetijski proizvodnji itd.).

Dobra politična priprava te proslave bo organizacijam 
SZDL olajšala pridobivanje žena za udeležbo na volitvah, 
ker bodo žene z glasovanjem za kandidate SZDL v obe 
skupščini vedele, da se odločijo s tem za nadaljevanje 
take politike, ki z vsakim dnem ustvarja več pogojev za 
ekonomsko, s tem pa tudi za družbeno osamosvajanje 
delovnih žena, delavk, kmetic in izobraženk.

Prizadevati si moramo, da bo čim manj formalnih 
proslav, tem več pa vsebinsko bogatih in po programu 
na dostojni ravni, ki bo vredno tradicij 8. marca.

.........................

Za okrajni odbor SZDL Trbovlje: 
France Kimovec 1. r.

.............IHMIUHIIM................ »«———»—»O

Predvolilno zborovanje na Bizeljskem

Bizelianci si žele zdravstven! vem

PREDVOLILNEGA SESTANKA NA BIZELJSKEM SE JE UDELEŽILO PRECEJ DOMAČINOV, Ki 
SO SE S SVOJIM POSLANSKIM KANDIDATOM TOVARIŠEM FRANCEM KIMOVCEM«? Jp-OM PO

MENILI PRISRČNO DOMAČE.

Lepega zimskega dne prete
klo nedeljo so se zbrali Bize- 
ljanci v svojem zadružnem do
mu k predvolilnemu zborova
nju, katerega se je udeležil tu
di poslanski kandidat za repu
bliški zbor, tovariš France Ki- 
movec-Ziga.

Tovariš Kimovec je zbranim 
volivcem, ki jih je bila polna 
dvorana, obrazložil našo zuna
njo politiko, notranje zadeve v 
državi in naše gospodarsko sta
nje, podrobneje pa je analiziral 
gospodarske in politične prilike 
v samem okraju Trbovlje. Ob 
koncu svojega govora je dodal, 
da zbranim domačinom kot po
slanski kandidat pove samo še 
to, da bodo pristojni činitelji 
storili zanje vse, kar bo v nji
hovi moči, ne daje pa praznih 
obljub, kot je bilo to včasih v 
navadi.

V razpravo, ki je postala ži
vahna, so posegle predvsem že
ne. Povedale so, da so one po
segle v akcijo, ker se moški ni
so zganili, in sicer da se je 
pred 'kratkim zbralo preko 150 
žena, ki so postavile odločno 
zahtevo, da se že končno prične 
z gradnjo zdravstvenega doma 
na Bizeljskem. Sedaj je tf ak
cija v teku, in če ne bo ponov
nih zadržkov od Okrajnega pro
jektivnega biroja, bo ta dom le
tos pod streho. 2e pred enim 
letom so sestavili v ta namen 
Iniciativni odbor, ki je bil do
kaj aktiven, saj so kmetje 
zbrali okrog 50 kub. metrov le
sa za zdravstveni dom, sedaj pa 
ta les leži v gozdu in ga daro
valci nočejo dati, dokler se z 
gradnjo res ne prične. Okrajni 
projektivni biro jih že dolgo 
vleče za nos — tako pravijo —

čeprav so načrte pred dobrim 
mesecem obljubili, da bodo na
črti zagotovljeni čez dva dni — 
od tedaj pa je poteklo že dvaj
setkrat po dva dni, a z načrti 
še vedno ni nič.

V zvezi z izgradnjo zdrav
stvenega doma pa je nujna tudi 
preskrba stanovanja za splošne
ga zdravnika in zobnega zdrav
nika, kar imajo domačini tudi 
v načrtu. Ljudje so pripravljeni 
pomagati pri rešitvi tega vpra
šanja in tudi prispevati k grad
nji, dolžnost pristojnih činite- 
ljev pa je, da se stvar premak
ne z mrtve točke.

Med ostalimi predlogi so 
zbrani volivci razpravljali o 
nujni potrebi gradnje mostu 
preko Sotle pri Stari vasi. Že
lezniška direkcija je sicer to 
obljubila, vendar je do sedaj 

(Nadaljevanje na 2. strani)
sporoči vsem svojim organiza
cijam.

VLOGA SZDL MARSIKJE 
NI JASNA

Število članov je v posamez
nih krajih in v posameznih ob
činah zelo različno. Od aktiv
nosti in politične usmerjenosti 
odborov pa je odvisno, kako 
ljudje gledajo na organizacijo, 
kaj od nje pričakujejo, ter ka
ko gledajo na vlogo za vse
splošni napredek v kraju in ob
čini. Kjer se vloga SZDL le 
preveč omeji samo na pobira
nje članarine, tam je zbiranje 
ljudi v okviru Socialistične 
zveze slabše. Na celo vrsto 
vprašanj, ki jih poraja življe
nje, ki jih postavlja pred vsa
kega težnja po napredku, ljudje 
ne dobe odgovora.

NAS NAČIN UPRAVLJANJA
Z razvojem organov upravlja

nja, kot so delavski sveti v to
varnah, občinski ljudski odbori 

zbori proizvajalcev, s svet: 
in komisijami, zbori volivcev, 
šolski odbori, hišni sveti, uprav
ni odbori zadrug /itd., dobiva 
SZDL nove naloge. Vsi ti or
gani so postavljeni zato, da v

ljudmi posvetujejo, da 9e skup
no bore proti vsem, kar nas vle
če nazaj, ter da so V9i napori 
usmerjeni k naprednim ciljem. 
To pa pomeni resnično sociali
stično demokracijo, ki onemo
goča pojave birokratizma in 
druge za družbo škodljive po
jave na eni strani, na drugi 
strani pa vse to omogoča uve
ljavljanje človeka in njegove 
iniciative.

BOJ ZA BOLJŠE 
ŽIVLJENJSKE POGOJE

je uspešen takrat, kadar so vse 
sile in ustvarjalnost mobilizi
rane v smeri, ki nam edino 
lahko zagotovi boljše družbeno 
ln osebno materialno stanje. 
Petletni perspektivni plan raz
voja Jugoslavije, kot republiški 
plan, v kratkem pa bodo spre
jeti plani ljudskih odborov, po
sveča posebno pozornost tistim 
gospodarskim vejam, ki v se
danjem času zaostajajo, to je 
kmetijstvu, trgovini, prometu, 
obrti itd. Predvidevajo se tudi 
.rekonstrukcije starih podjetij, 
ki bodo z manjšimi sredstvi us
posobljena za sodobno proiz
vodnjo.

JAVNA RADIJSKA ODDAJA: »POKAŽI, KAJ ZNASL

Posavčani so se dobro odrezali
V nedeljo so v javni radijski od

daji: »Pokaži, kaj znal« v Ljub
ljani vsa prva mesta pobrali 
kandidati Iz Posavja. Opera je bi-
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9 PROGRAM ZA RAZVOJ 
NAŠE ŽIVINOREJE.
KAKO BODO ŽIVELI 
MLADINCI V 
BRIGADAH?
(na 2. strani)

9 TOVARIŠA MARTIN 
GOSAK IN JOŽE KLA- 
OIVAR-LEON ODGO
VARJATA NA NAŠA 
VPRAŠANJA
(na 3. strani)

9 VELIKI DAN, °EPCE 
PRIPOVEDUJE,
HALO 911
(na 4. strani)

9 KAJ SO D0SECLA 
TELESN0VZG0JNA 
DRUŠTVA V RADEČAH i
(na 5. strani) ;

9 ATOMSKA TAJNICA, j 
ROMAN. P0MTIČN! ? 
MOZAIK

la tndl tokrat premajhna. Prav 
zanimivo Je to. da Je bila komi
sija Iz občinstva tokrat strožja 
kot strokovna komisija. Med na
stopajočimi Je zbudil pozornost 
zlasti tamburaškl kvintet kmeta 
Kuharja iz Doba pri Kostanjevi
ci. Kvintet so sestavljali oče, trije 
sinovi In nečak. Komisija Je tem 
taburašem prisodila Z. mesto.

Prvo mesto s 77 točkami Je do
segel tenorist Franc Babič Iz Bre-' 
žic, ki Je ob spremljavi Jazz kvin
teta »Celuloze« iz Vldma-Krškega 
zapel dve priljubljeni popevki. 
Fant Ima lep glas in Je dobro za
pel. Strok, komisija mu Je priso
dila 40 točk, komisija iz občinstva 
pa nekaj manj.

Tretje mesto so poslušalci pri
sodili altlstkl Stanj Podlesnikov! 
z Vidma. Mlada pevka se Je prvič 
predstavila občinstvu na Javni 
oddaji v Trbovljah pod geslom: 
•Mladim volivcem«. Po nadalj
njem vrstnem redu Je bil nagra
jen i% slst Vaško Ivanovski, letal
ski kapetan Iz Brežic, harmonikar 
Franc Drenovec s Senovega in 
kvintet »Celuloze«. Torej vzeh 
prvih šest mest so odnesli Posav
čani!.

Čestitamo!

(nn 6. strani)

JUTRI, OB 9. URI, BO PRED DELAVSKIM DOMOM V TRBOVLJAH

veliko predvolilno zborovanje
GOVORIL BO ČLAN ZIS MI J ALKO TODOROVIČ
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Program za razvoj 
naše živinoreje

Četudi morda ni splotao zna
no, je vendar resnica, da Je na
ša živinoreja v zadnjih 50 letih 
ostala več ali manj na isti vi
šini. Po statističnih podatkih 
se je število govedi v primer
javi z letom 1900 povečalo pri 
nas samo za 4 »/*, konji za 7 •/« 
in svinje za 9,2 •/», medtem ko 
se je število ovc zmanjšalo za 
16 °/». v razdobju med obema 
svetovnima vojnama in po 
osvoboditvi se živinoreja ni do
sti povečala. Od leta 1921 do 
1957 se je pri nas povečalo v 
večji meri samo število ovc (od
7,511.000 na 10,622.000), a živina 
od 15,562.000 glav na 25,992.000, 
medtem ko je število konj osta
lo skoraj isto, a število govedi 
se je celo zmanjšalo. Pri nas je 
preteklo leto odpadlo na eno 
gospodarstvo povprečno 1 do 2 
glavi živine, kar ne dosega 0.20 
potrebnega števila na 1 hektar. 
Posebno slabo razvita je živino
reja na poljedelskih posestvih 
in v zadrugah. Od celokupnega 
števila živine je na splošni 
družbeni sektor odpadlo 1. 1956 
vsega 2,3 "/• govedi, 11 V« svinj, 
4,2 “/* ovc in 0,60 */» živine.

Naša živina je precej slaba 
tudi po kvaliteti. Krave našega 
domačega plemena dajejo na 
primer povprečno 700 do 1200 1 
mleka na leto, medtem ko znaša 
evropski povpreček nad 3000 li
trov. Naše ovce dajejo letno 
povprečno l,4kg volne, medtem 
ko jo v drugih državah pridobe 
tudi do 4 kg. V svinjereji goji
mo plemena, ki so malo plodna, 
ki počasi rastejo in dajo malo 
mesa. .

Zaradi tega je zvezni per

spektivni plan razvoja našega 
gospodarstva posvetil veliko 
pažnjo tudi razvoju živinoreje, 
za kar so pri nas dani ugodni 
pogoji, tako da bi do leta 1961 
povečali število živine za 50 •/« 
— iz temelja pa prav tako spre
menili njen plemenski in kva
litetni sestav. Na osnovi takih 
možnosti se izdeluje obsežen in 
konkreten program razvoja ži
vinoreje v bližnjih letih.

Po tem načrtu v naslednjih 
letih ne bi povečali samo šte
vila živine, marveč bi uvedli 
tudi najdonosnejše pasme. Po
sebno pažnjo bomo posvetili 
razvoju govedarstva, predvsem 
pa na socialističnem sektorju. 
Kakor predvideno, naj bi na 
naših posestvih imeli do leta 
1961 okrog 1 milijona krav, se 
pravi po eno kravo na vsaki 
hektar obdelovalne zemlje. To 
visoko številko bi pa dosegli z 
domačo reprodukcijo le delno, 
mnogo več pa z uvozom, v prvi 
vrsti s telicami in junci pozna
ne trizijske rase, ki je posebno 
prikladna za naše prilike. Po 
preračunih bi se molznost krav 
tedaj gibala od 3 do 4 tisoč li
trov mleka na leto. Posebno 
pažnjo bi posvetili vzreji pod
mladka, razplodni material bi 
pa dobili preko zadrug v ko
operaciji z individualnimi pro
izvajalci.

V svinjereji se bomo postopo- 
mama preorientirall od gojenja 
mastnih prašičev na vzrejo 
mesnatih svinj. Da to dosežemo, 
bo treba posvetiti posebno paž
njo vprašanju rejcev določenih

ga le 32.000. S povečanjem last
ne produkcije in z uvozom bi 
prihodnje leto po načrtu potre
bovali preko 240.000 plodnih 
svinj, leta 1961 pa 490.000. Ra
čunamo, da bi se na ta način 
število prašičev podvojilo in z
800.000 glav v letošnjem letu bi 
mogli vzrediti 5,5 milijona svinj 
leta 1961, in to dobre kvalitete.

Ker nam naše ovce dajejo 
malo volne, ki je slabe kvali
tete, smo primorani, da volno in 
volnene Izdelke uvažamo iz 
drugih držav, kar močno bre
meni našo plačilno bilanco. Za
to bomo v ■ ovčereji posebno 
pažnjo posvetili vprašanju pri
delka dobre volne in vzreji ple
menitih ovc. To bomo dosegli v 
glavnem z merinizacijo ovc, ki 
jo sprovajamo že nekaj let. Od 
leta 1955 doc danes smo z ovni 
merino pasme oplodili že okrog
1.250.000 ovc. Ako upoštevamo, 
da od skupno osemenjenih ovc 
dobimo 30 <*/« merlniziranih kri
žancev, potem bomo do leta 
1961 Imeli 1,200.000 merino ovc, 
ki bodo dale okrog 4000 ton 
kvalitetne volne. Ta množina bi 
zadostovala za potrebe naše 
tekstilne industrije.

S hitrim razvojem in dvigom 
živinoreje bi zadostili potrebam

prebivalstva po mesu, znatne 
količine bi pa preostale tudi za 
izvoz. Da bi vse to dosegli, bo 
treba posvetiti posebno pažnjo 
pridelku kvalitetne krme, za 
kar bodo potrebni ustrezni 
ukrepi.

Za vse to in še druge mere, 
ki bodo stimulirale proizvodnjo 
v živinoreji, je že izšel odlok o 
uvedbi zaščitnih minimalnih 
cen za svinje in goveda in o 
premiranju določenih vrst ži
vine. Razen tega se predlaga 
prepoved izvoza živinske krme, 
prav tako bo treba zagotoviti 
vskladiščenje vseh viškov krme 
in izvesti še druge mere. Pre
računano je, da bo za vse to 
potrebno preko 20 milijard di
narjev. S. S. POGLED NA BRESTANICO. V OZADJU PA VIDITE TUDI BRESTANIŠKI GRAD.

Upoštevati je treba želje volivcev
Na zborih volivcev v občini Videni—Krško so volivci izrazili mnogo želja- Nekatere so 

takšne, da jih bodo lahko s skupnim naporom in s sodelovanjem občinskega ljudskega odbo
ra rešili čez nekaj let, druge pa Se morda čez nekaj mesecev. O nekaterih stvareh pa bodo mo
rali še razpravljati na republiških in zveznih mestih.

nekaj let

plemenskih 
smo jih pri

svinj, od katerih 
nas imeli lani vse-

ODH0D BRIGAD 
10. MARCA

Republiški štab mladin
skih delovnih brigad pri 
CK LMS obvešča vsa 
mladinska vodstva in bri
gadirje, ki nameravajo 
oditi s brigadami na avto
cesto že 1. marca, da je 
odhod teh brigad zaradi 
slabega vremena preložen 
nepreklicno na 10. marec.

Mladinska vodstva in 
brigadirji! Poskrbite, da 
bodo vsi, ki so se prija
vili za odhod na delovno 
akcijo 1. marca, obvešče
ni o tej spremembi.

Brigadirji in brigadir
ke! 10. marca na svidenje 
na veliki delovni akciji!

Zdi se mi potrebno, da bežno 
pregledamo nekatere zbore voliv
cev v občini Videm-Krško, če ho
čemo ugotoviti sorodne predloge, 
ki so jih predlagali na več zbo
rih volivcev, in tudi take, ki so 
po svojem pomenu važni za širok 
okoliš.

NA ZDOLAH, kjer so pred le
tom dni dogradili transformator
sko postajo in s tem izboljšali 
električno razsvetljavo, želijo, da 
bi tudi ostalim vasem svetila 
električna luč. Zadnje čase si be
lijo glavo, kako bo s p.tno vodo 
ker je njihov vodniak okužen. 
Sprašujejo se tudi, kako bodo ga
sili morebitni požar, ker nimajo 
zadevnih bazenov. Vse to pa za
nje ni tako težavno vprašanje, 
ker se zavedajo, da bodo s prid
nimi rokami zmogli tudi to bre
me. Ce se niso ustrašili dograditi 
cesto, ki je stala več milijonov, 
bedo'sčasoma opravili še to delo 
in pozneje našli zopet kaj dru
gega. Vinograde imajo slabe. Ne
kateri leže v skalnatih predelih, 
pa so kljub temu najboljše kla- 
silicirani, čeprav pridelajo največ 
do 10 hi vina na hektar. Potrebne 
bodo nadalje vsekakor nove ka
tastrske meritve im klasifikacija 
zemlje, da ne bo več nepravičnih 
bremen.

Stranski opazovalec bi rad Zdo- 
lanom nekaj pripomnil. Kaj bo, 
ko bodo starejši pomrli? Sedaj 
pr>dejo na zbor volivcev vsi sta
rejši, stari nad 35 let. Kaj bo čez 
deset let? Vse narekuje, da bodo 
Zdolam morali pritegniti v druž
beno in politično življenje tudi

mladino, ki jih bo 
nadomestovala.

NA KRŠKEM POLJU, in to v 
Mrtvicah in Vihrah, kakor tudi v 
Drnovem in Bregah pogrešamo 
trgovine. Navezam so na Lesko
vec ki je ponekod oddaljen celo 
9 kilometrov. Res, zelo neprijet
no je hoditi tako daleč po kvas, 
soi, vžigalice, cigarete in drugo. 
Z malo dobre volje bi se morda 
le dalo ustreči želji volivcev m 
jim zagotoviti vsaj najnujnejše 
življenjske potrebščine v nekaki 
prodajalni. Težkoče so še vedno 
s potmi ob avtomobilski cesti, 
katere bo treba urediti.

Pa Še eno dobro: v teh vaseh, 
zlasti pa na Drnovem, se izredno 
zanimajo za strokovna predava
nja. Spoznavajo, da si bodo živ
ljenjske pogoje izboljšali le z um
nim gospodarjenjem.

Na področju krajevnega odbora 
VELIKI PODLOG se največ 
ukvarjajo z vodno skupnostjo.

Gmajne so zamočvirjene, živina 
pa metljava. Živina zato slabi in 
ne dale toliko, koliko se od nje 
pričakuje. Osušiti gmajne — to 
je njihovo geslo! Zal pa z načrti 
in gradbenim dovoljenjem vse 
preveč zavlačujejo, medtem ko 
živina propada.

Na GORO se ne da lahko priti. 
Domačini imajo zelo slab dovoz 
do ceste. Zato težko prodajo svo
je pridelke, zlasti sadje. Težave 
imajo z zborovanji. Mladino je 
bila pred osmimi leti, ko so imeli 
še barako za shajanje, nosilec 
vsega kulturnega življenja. Danes 
pa je ni čutiti. Toliko bolj so ak
tivni starejši. Shajajo se v za
sebni hiši. Ko napolnijo sobo, 
odpro vrata, da lahko zborovalci, 
ki so v veži in kub nji, sodeluje
jo. Zato se upravičeno ogrevajo 
za .gasilski dom, kjer bi se lahko 
shajali. Nekaj denarja že imajo 
pripravljenega — še malo, pa bo
do lahko začeli graditi. Veseli so.

če jih obiščejo na zboru iz' me* 
sta. Zato čim več obiskov, da ne 
bodo več mislili, da se aktivisti 
boje njihovega blata.

Tudi SMEDNIK se prebuja. Vča
sih so le kritizirali, sedaj so p* 
spoznali, da je njihov napredek 
odvisen od tesnega sodelovanja * 
ljudsko oblastjo. Ljudje, lei 
nekoč prezrli volitve, «e sedaj 
udeležujejo zborov im -»neto raz
pravljajo.

V VIDMU-KRSKEM se ogrevajo 
za novo šolo in zdravstveni dom, 
v drugih krajih zopet za kaj dru
gega.

Skoraj po vseh vaseh so raz
pravljali o graditvi požarnih vod
njakov. o elektrifikaciji, zlasti 
pa o nujnosti odprave takse na 
rezan les, ki ga kmet uporablja 
za lastno uporabo. O tem bi bilo 
treba še razpravljati na pristoj
nih mestih, tako da bodo volivci 
v doglednem času lahko dobili 
odgovor.

Prikazana so le nekatera vpra
šanja, katera bodo v nekaj letih 
gotovo rešili v zadovoljstvo vo
livcev in v zadovoljstvo občin
skega ljudskega odbora.

Plenum SZDL v Trbovljah
Osnovne organizacije SZDL na terenu morajo postati poli

tični organi — Ustanovi naj se klub ljudskih odborov, ki bo 
usposabljal člane, da bodo kos svojim nalogam — Pripravijo 
naj se še zborovanja pred volitvami z vsemi volivci, ženami in 
mladino «

Kakšno bo življenje v brigadi?
NI DOLGO TEGA, KO JE BIL V TRBOVLJAH OBČNI ZBOR 
PLANINSKEGA DRUŠTVA TRBOVLJE. NA SLIKI VIDITE MLA
DEGA PLANrNCA. KI GOVORI ZBRANIM ČLANOM DRUŠTVA.

KAKO SE MLADI VOLIVCI PRIPRAV
LJAJO NA VOLITVE

Mladij volivci se pridno pri
pravljajo na bližnje volitve. V • 
nekaterih občinah so se skoraj 
v vseh volilnih enotah sedli 
mladi volivci in razpravljali o 
pomenu volitev, o aktualnih go
spodarskih vprašanjih in o dru
gih aktualnostih. Pobudo za ta
ke shode mladih volivcev so 
dali občinski komiteji dn aktivi 
LMS. V Zagorju pa so mimo 
tega organizirali tudi veliko 
mladinsko zborovanje, ki se ga 
je udeležila mladina iz občine. 
Taka množična mladinska pred
volilna zborovanja bodo tudj v 
nekaterih drugih občinah, kot 
na primer v Hrastniku, v Tr
bovljah, na Senovem, v Rade
čah in drugje. Na teh zborova
njih bodo govorili kandidati za 
republiške poslance.

Za pravkar minule zbore vo
livcev je bilo značilno, da se 
jih je mladina udeležila v več
jem številu kot kdaj koli prej. 
To velja zlasti za radeško in 
tudi za nekatere druge občine. 
So pa seveda tudi izjeme, ki 
dokazujejo, da so nekatera mla
dinska vodstva še vedno usmer
jena samo na sklicevanje po
sebnih razgovorov z mladimi 
volivci in se zaradi tega pre
malo zanimajo za večjo ude
ležbo mladine na zborih vo
livcev. Vedeti je treba, da mla
dina lahko prispeva k reševanju 
raznih gospodarskih, komunal
nih, zdravstvenih in drugih 
vprašanj le tedaj, če ne bo za
prta sama vase, ampak bo de. 
lovala tudi nazven, se pravi na 
zborih volivcev, na zadružnih 
sestankih in vsepovsod tam, 
kjer državljani lahko kritizi
rajo, predlagajo in odločajo.

■Kritika, ki sem jo malo prej 
naslovil na nekatere mladinska 
vodstva, pa ne sme nikakor po
meniti, da se aktivi LMS-ne 
smejo posluževati tudi posebnih 
oblik, preko katerih lahko laže 
vplivajo na mladino. Ena od 
takih, in sicer zelo primernih 
oblik so ustni časopisi, ki so jih 
oziroma jih bodo v vseh obči
nah organizirali, seveda s po
močjo zasavskih novinarjev — 
občinski komiteji LMS. Druga 
oblika so proizvodne konferen
ce, na katerih naj bi se mladina 
seznanjala z načrtom podjetja, 
z del-om organov delavskega sa
moupravljanja in še posebej z 
delom mladih članov DS itd. 
Na proizvodnih konferencah, ki 
bodo še ta mesec in v začetku 
marca, bodo mladi delavci tudi 
predlagat! najboljše mladince 
za kandidate za delavski svet 
|b za sprejem v Zvezo komu

nistov. Mladinska vodstva pa se 
bodo posluževala tudi še drugih 
oblik, preko katerih bodo sku
šala 'kar najbolje zaaktivizirati 
mlade Ljudi v pripravah za 
bližnje volitve.

Mladina bo v zvezi z volit
vami sprejela tudi razne teh
nične naloge, ki pa imajo v bi
stvu prav tako politično vse
bino. Tako bodo mladinska 
vodstva organizirala razpečava
nje raznih brošur, ki bodo na 
poljuden način pojasnjevale vo
livcem nove zakone, dosežene 
gospodarske uspeihe in drugo. 
Izšla bo tudi posebna brošura, 
ki bo namenjena samo mladim 
volivcem. Mladinska vodstva so 
se obvezala, da bodo poskrbela 
za to, da bo ta brošura našla 
pot do slehernega mladega vo
livca. S.

Kakšno bo življenje v brigadi,' to najbrž zanima vse 
mlade ljudi, ki so se že ali pa se še bodo odločili za odhod 
na mladinsko delovno akcijo, in seveda tudi starše, ki želijo 
vedeti, ali bodo njihovi sinovi in hčerke koristno preživeli 
mesec ali dva na avtomobilski cesti. Na vprašanje lahko 
odgovorimo pritrdilno, ker bodo organizatorji poskrbeli, da 
bo življenje v brigadi res koristno. Brigadirji bodo delali 
samo šest ur na dan, preostali čas pa bo namenjen za kul
turno prosvetno in fizkulturno življenje. Na gradbišču bodo 
tudi razni tečaji. Tako bodo na primer kmečki fantje lahko 
obiskovali traktorski in razne druge tečaje, kjer bodo pri
dobili znanje iz sodobnega kmetijstva. Za srednješolske bri
gade bodo organizirali posebne seminarje, na katerih si bodo 
dijaki nabirali znanje za sodelovanje v šolskih skupnostih, 
za vodenje mladinske organizacije itd.

Vzdolž avtomobilske ceste bo 16 naselij, ki se bodo se
stajala iz več brigad in bodo štela 2000 brigadirjev. Naselje 
bo vodil komandant oz. svet ki ga bodo sestavljali vsi ko
mandanti brigad. V naselju bodo razni športni in telesno- 
vzgojni objekti, kino, knjižnica, televizijski aparat in še kaj. 
Športne in kulturnoprosvetne rekvizite pa bodo imeli tudi v 
brigadi. Tako bo na primer prva trboveljska brigada, ki bo 
odšla na gradbišče že 10. marca, dobila v uporabo radijski 
sprejemnik, harmoniko, pisalni stroj, knjige in še marsikaj. 
To in pa razne športne rekvizite je zbral OK LMS, ki je pri 
tem naletel na razumevanje podjetij, ustanov, društev in 
družbenih organizacij.

Na koncu naj povem še to, da bodo vse brigade potovale 
na gradišče skozi Ljubljano, kjer jim bodo priredili topel 
sprejem in jim razkazali razne znamenitosti. -no

Zadnji plenum občinskega od
bora SZDL v Trbovljah je te
meljito analiziral dosedanje 
delo organizacij Socialistične 
zveze na področju občine kaikor 
tudi pomanjkljivosti v delu 
občinskega odbora. V prvi vrsti 
je ugotovil, da morajo postati 
osnovne organizacije SZDL na 
terenu osnovni politični organ, 
ne pa le pobiralci članarine in 
obveščevalci za sestanke. Pred
lagana je bila odprava rajon
skih odborov SZDL kot vmesne 
tvorbe med občinskim odborom 
in osnovnimi organizacijam’. 
Le-te, naj bi še organizirale in 
se združile z obstoječimi volil
nimi enotami in naj bi bile di
rektno vezane na občinske od
bore.

Plehum je ugotovil, da ne mo
remo bi.ti zadovoljni s 17-od- 
etotno udeležbo na zadnjih zbo
rih volivcev, kar ne daje dovolj 
izraza aktivnosti članstva o-b 
kandidiranju za poslanske kan
didate obeh zborov Ljudsk* 
skupščine.

V nadaljnji predvolilni akciji 
so določena še množična pred
volilna zborovanja, in sicer da 
bi 2. marca t. 1. pred Delavskim 
domom v Trbovljah govoril tov- 
Mijalko Todorovič, član pred
sedstva Zveznega odbora SZDLJ 
in predsednik odibora za gospo

darstvo pri ZIS. Nadalje naj Di 
bil še posebni razgovori oz. 
zborovanja z ženami in mladino. 
Na zborovanjih na vaseh pa naj 
bi govoril še posebej predsednik 
občinskega ljudskega odbora, 
tov. Franc Kralj—Cink, kandi
dat za republiški zbor.

Pred volitvami je bila nadalje 
izražena želja, da bi bilo še eno 
zborovanje, na katerem bi go
voril tov. Miha Marinko, pred
sednik Ljudske skupščine LRS.

Za aktivnejše in uspešnejšo 
delo ljudskih odbornikov In

ostalih organov oblasti in druž
bene samouprave je bila pred
lagana ustanovitev kluba ljud
skih odbornikov za področj« 
občine.

V zvezi z volitvami v osnov
ne organizacije SZDL je ple
num sklenil, da bi le-te bile »' 
mesecu marcu, medtem ko bi 
bila občinska konferenca mese
ca aprila. Za bodoči plenum j® 
bil sprožen predlog, da bi le-ta 
štel. okrog 35 članov. Delegate 
za občinske konference pa bi 
volili po ključu rta 40 članov 
SZDL po enega delegata.

Plenum je tudi razrešil svoj* 
predsedstvo in izvolil za pred
sednika občinskega odbora SZDL 
tov. Slavka Borštnarja.

t.k-

Temeljito se pripravimo
(Nadaljevanje s 1. strani)

nov upravljanja, ki še marsikje 
niso prebojieili začetnllh težav, 
potem na teh občnih zborih ne 
bo težko oceniti dosedanjega de
la, ter v okviru teh problemov 
postavljati primerne sklepe.

V ODBORE NALOGAM 
USTREZNE LJUDI

Delo Socialistične zveze je 
odvisno od tega, kakšno vodstvo 
ima organizacija. Poleg moral
no političnih kvalitet je po-

NAŠ KOMENTAR

Rja razjeda Francijo
V Parizu še vedno govore o bombardiranju tunizijske vase Sa- 

kiet Sidl Jusef, in ne samo v Parizu, temveč po vsem svetu. Gre za 
ozadje te afere. Pariški časopis »Expres« je pred dnevi objavil čla
nek, ki ocenjuje dogodke v zvezi s tem vprašanjem, skuša odgovo
riti, kdo je izdal nalog za bombardiranje, in na zanimiv način ilustrira 
dogodke, ki so privedli do napada na neodvisno Tunizijo.

Nekaj tednov po glasovanju o 
-zaupnici'- Gailiardu je predsednik 
francoske vlade ostal v parlamentu 
brez najnujnejšega zaupanja. Afera 
okrog bombardiranja tunizijske vasi 
Sakiet Sidi Jusefa je izzvala posle
dice mednarodnega značaja in po
vzročila v francoskem parlamentu 
nasprotja, ki so vedno globlja. Veli
ko poslancev sodi, da bo vlada kma
lu padla in že razmišljajo, kdo jo 
bo nasledil.

Rene Pleven, star francoski poli
tik, je pred dnevi dejal: -Tisti, ki 
glasujejo za vlado, ne odobravajo 
njene politike,- In tudi on je gla
soval za vlado, ko so v parlamentu 
razpravljali o bombardiranju tuni
zijske vasi. Pleven Je s tem odkril 
občutke večine svojih kolegov, ki 
skušajo zaradi svojega -nacionalne
ga refleksa- zakriti največje napake 
Francije, kot so Dlen Bien Fu, Sa
kiet Sidi Jusef itd.

Danes so vsi poslanci v franco
skem parlamentu začeli govoriti o 
»strahotnih posledicah bombardira
nja Sakiet Sidi Jusefa-. .Posledice so 
res hude. Amerika In Velika Brita

nija sta intervenirali in skušali po
seči v -francoske zadeve- v Severni 
Afriki, razen tega pa je kakih pet
najst tisoč francoskih vojakov v Tu
niziji ostalo za barikadami, ki so jih 
postavili Tunizijci. Poslanci, ki so 
pred dnevi v parlamentu pozdrav
ljali to brutalno dejanje, so danes 
ogorčeni. Guy Mollet, socialistični 
prvak in star zagovornik zadnjih 
francoskih vlad, je na primer postal 
zelo previden. Prvikrat se je zgo
dilo, da ni hotel sodelovati v parla
mentarni razpravi in podpreti vla
de. Na koncu razprave se je celo 
javno pridružil resoluciji, ki jo je 
izglasovala Socialistična internacio
nala in v kateri je rečeno, da bom
bardiranje Sakiet Sldl Jusefa »ni. 
človeško in politično opravičljivo-.

Francoski parlament se jc znašel 
pred vprašanjem: Zakaj se vlada ta
ko čudno obnaša? Ali je odgovorna 
za ta dogodek ali ni? Ce je, kaj je s 
tem hotela doseči? Ce ni, zakaj tega 
ni odkrito povedala in kaznovala 
krivcev?

Doslej so vsa ta vprašanja ostala 
brez uradnega odgovora. In zato se 
v parlamentu pojavljata jeza in so

vraštvo, nekateri poslanci pa že raz
mišljajo, kako bi plačali to -neopra
vičljivo napako- v Severni Afriki.

Celo zmerni Robert Shuman je iz
redno ostro reagiral: -Ne morem ra
zumeti,- je dejal, -zakaj je lokalno 
poveljstvo zapovedalo takšno akcijo? 
Ne gre za protiudarec, niti ne za 
obrambo osnovnih pravic, temveč za 
represalije. In to povzroča vznemir
jenje.«

Rene Pleven, o katerem vemo, da 
Izredno nerad graja desničarske 
akcije francoskih vlad, je pred dne
vi napisal: -Ta afera, ki so jo po
vzročili z nerazumljivo lahkomisel
nostjo, je postavila vprašanje med
narodne bodočnosti Francije.«

Splošno razpoloženje je najbolje 
ocenil Daniel Mayer, ko je dejal so
cialističnim poslancem: -Ne morem 
razumeti, da ste vedeli te stvari, ka
kor tudi ne morem razumeti, da jih 
niste vedeli.«

Znano je, da je francoska vlada 
obljubljala akcije proti upornikom, 
ki prihajajo s tunizijskega ozemlja. 
Toda kako je sploh moglo priti do 
tega, da so napadli In brutalno bom
bardirali ozemlje neodvisne dežele, 
torej Tunizije, da so bombardirali 
mirno vas, ne pa vojnih ciljev, o ka
terih so govorili? Odgovor na to 
vprašanje skušajo najti številni 
ljudje v Franciji In tudi na vsem 
svetu. Dobronamerni Francozi trde,

da je kriva vojska, da je kriv vrhov
ni štab. Nekateri pa gredo še dalje 
in se ne puste zavajati z glasovi o 
-vojaških napakah- in -lokalnih po
budah-. Lc-ti trde, da je kriva celot
na severnoafriška politika sedanje 
francoske vlade, da ne gre samo za 
lokalno akcijo, temveč za -ves odnos 
vlade do narodov Severne Afrike, ki 
so se prebudili.- Pravijo, da je kriv 
kolonializem, ki je na žalost še ved
no temeljni kamen dandanašnje 
Franclje, da je kriva zaslepljenost 
francoskih državnikov, ki sanjajo o 
nekdanji francoski kolonialni veliči
ni in zaradi tega ne morejo in nočejo 
videti stvarnosti. In še to. Pravijo, 
da so krivi tudi francoski socialisti, 
ki sicer veliko, govore o človečanskih 
odnosih, o demokraciji, socializmu in 
napredku, ki na ves glas trde, da so 
zastavonoše demokracije vsega sve
ta, obenem pa mirno prenašajo oko
ve reakcionarnega nacionalizma in 
kolonializma, ki so si jih sami nadeli. 
Gre za moralni propad skupine lju
di, ki so se doslej Imeli za demokra
te in socialiste, gre za rjo, ki jc raz
jedla ves francoski buržoazni druž
beni mehanizem, za problem kolo
nialnega imperija, ki ga je zgodovi
na obsodila na propad, pa te obsod
be ne jemlje resno. Vsi, kar nas jc 
prijateljev Franclje, moramo na ža
lost ugotoviti, da nas jc sodobna 
Francija razočarala.

trebna delavnost in požrtvoval
nost, ki je značilna za vse lju
di, ki so bili in so v središču 
boja za napredek. Poleg tega ne 
smemo zanemarjati pisanost se
stava, saj mora Socialistična 
zveza obravnavati vsa vpraša' 
nja. Zato naj pridejo v odbor« 
najnaprednejši delavci, kmetje, 
intelektualci itd. Posebno P°' 
zomost je treba posvetiti mla
dini in mlajšim ljudem nasploh- 
Velika življenjska sila, želj* 
po napredku, je v mladih lju
deh. To lahko veliko pripomore, 
da se polet mlajših ob izkuš' 
njah starejših mnogo bolj or
ganizirano vključi v našo gra
ditev. Isto vprašanje, ki se č«' 
stokrat postavlja, je vprašanj« 
žena, ki ne smejo biti odsotne 
v vodstvih naših organizacij.

L'e tako pravilno sestavljen 
odbor, bo lahko našel prav« 
vsebino dela, od katere v glav
nem zavist pomen in vloga So
cialistične zveze v vsakem kr»' 
ju pri graditvi boljše in lepše 
prihodnosti.

Jakob Žen

Bizeljonci si žele 
zdravstveni dom

(Nadaljevanje s 1. strani)
ostalo samo pri obljubi. Nada
lje so govorili o slabi cesti Pr* 
vasi Dramlje, prav tako o ob
novitvi vinogradov, ki je edeh 
od najbolj perečih problemov 
na Bizeljskem in še o drugih 
vprašanjih.

Bizeljanci so se kar lepo po
govorili in pokazali, da so pri
pravljeni delati, treba jim j® 
samo pomagati, kar presega 
njihove moči. Tovariša ponlan- 
skega kandidata Franca Kimov
ca pa so povabili, naj pride I® 
med nje. Tudi žene so izreki® 
željo, d« bi prišel enkrat n» 
njihovo žensko zborovanje.

KUPUJTE IN NAROČAJTE

»ZASAVSKI
TEDNIK"



Predvolilni tr

Danes nam odgovarjtrta 

na naša vprašanja to

variša MARTIN GOSAK, 

poslanski kandidat za 

zvezni zbor LS in J02E 

KLflDIVflR-LEON, kandi

dat Zagorja za rapubli- 

ški zbor LS

Kakšne so glavne značilnosti 
v delu Ljudske skupščine LRS
V pr«•('*’ * t”; ff *r%

ko so bili po vašem mnenju do-
sle„ „ .. >c^nLi -u-. u , *.:-
Ifliv: korsščinsko dejavnost-
J-‘>

razgovori

Delu, ki ga je opravua *-.
ek a skupščina LRS v pretekli 
mandatni dobi, je bilo zelo ob
sežno ,na mnogih zaikionodajnth 
Področjih, ki urejujejo naše 
družbeno življenje. Najvažnej
še pa je bilo tisto delo naše 
skupščine, ki je urejevalo, utr
jevalo in izpopolnjevalo našo 
komunalno ureditev in naš go

spodarski sistem. Obsežno de
lo pri graditvi komunalnega si
stema vsebuje: novo razdelitev 
področij občin in okrajev, raz
širitev materialnih osnov občin 
in okrajev ter gospodarskih or
ganizacij. Ustvarjeni so bili 
razn.i fondi in določeni viri do
hodkov v občini in okraju; pri
stojnost oKjin *e hUa ra».*lrie- 
na na vseh področjih: v gospo
darstvu. v presvet., v 'itoc.a.ni 
politiki, glede pravic pri zapo
slovanju uslužbencev in inšpek
cijah. Razvoj ter izpopolnjeva
nje gospodarskega sistema, 
kjer je treba omeniti predvsem 
urejevanje pflačilnega sistema, 
je dalo večje rezultate pred
vsem v poživljanju gospodarske 
iniciative, v povečanju proiz
vodnje, v izboljšanju racional
nega gospodarjenja in podobno.

Pri ocenjevanju uspehov se
znanjanja državljanov s skup
ščinsko dejavnostjo ne moremo 
biti nikoli dovolj samokritični. 
Obseg in pomen dela skupšči
ne sta namreč tako važna ^a'i- 
noaeina, da pmvzapr»v nikoli ne 
moremo biti zadovoljni, da 
smo državljane zadostno obve
ščali in jim pojasnjevali dovolj 
dobro in dovolj jasno. Politične 
organizacije, ljudski odbori, od
borniki ljudskih odborov, člani 
svetov In komisij, poslanci, tisk 
in drugi faktorji v našem soci
alističnem družbenem mehaniz
mu pogosto zanemarjajo svoje 
dolžnosti, ki jih imajo pri po
jasnjevanju zakonov .uredb, 
oziroma konkretnih ukrepov in 
naše celotne stvarnosti. Infor
miranje državljanov *« često 
omeji na splošno informacijo o 
izidu določenega zakona ali

Tabornik Danijel Tavčar - Gajči

PKI TOVARIŠI TITI
Kot priznanje za uspešno delo »ned mladino lahko šte

jemo to da se je kot edini predstavnik Slovenije udeležil 
sprejema pri predsedniku republike, tovarišu Titu, skupno 
z ostalimi taborniki Jugoslavije elfn Partl^nskega rodu 
-Temnega hrasta« iz Hrastnika, mladinec Danijel Tavčar, 
kovinar v tamkajšnji Elektrotehniški delavnici.

O sprejemu pri predsedniku republike pripoveduje mla
dinec Tavčar takole: . ...

-Prvotno je bilo rečeno, da bodo delegacijo sestavili 
samo iz članov — tabornikov iz Beograda, toda tov. Sergej 
Kraigher je bil odločno proti temu, ker ne morejo taborniki 
samo iz Beograda podati celotne slike o življenju 1 n delu 
taborniške organizacije Jugoslavije. Zato je predlagal, da 
vsaka republika pošlje svojega delegata/ Tako smo se zbrali 
v četrtek* 13. februarja t. 1., v prostorih *Zveze tabornikov 
Jugoslavije, kjer smo imeli sestanek vsi delegati. Sestanka 
so se udeležili tudi tov. Sergej Kraigher, starešina Zveze 
tabornikov Jugoslavije, tov. Nenad Stankovič, namestnik 
starešine, in ostali vodilni člani taborniške organizacije.

Drugi dan nas je nekaj pred 10. uro dopoldne odpeljal 
avtobus na Dedinje. 2e prejšnji dan smo govorili o tem. Bili 
smo nestrpni in razburjeni. Nikdar si nisem mislil, da se mi 
bo kdaj uresničila moja največja želja srečati se osebno

uredbe, kar povzroča, da si po
samezni državljani sami ustvar
jajo sodbo o pomembnosti dolo
čenega zakona ali uredbe.Ko
munist; b; morali kot organiza
cija on kot* posamezniki take 
slabost; opažati, nanj© opozarja
ti ter napraviti pravilne ukre
pe, da bi državljani spoznali

iskali na njegovem domu, kjer 
nam je odgovori] na dvoje 
vprašanj.

1. vprašanje: Tov. predsed
nik, kakšna bo v bodoče politi
ka okraja do občin?

»■Politika okraj* do občin se 
bo letos temeljito spremenila, 
ne samo v tem, da bodo občine

duh in smoter zakonov, uredb dobila večje kompentenoe, tem
in drugih ukrepov, ki jih spre
jema Ljudska skupščina oz. 
njen izvršn; organ.

D»*?ž*i<»uo upr-,.:j-*p:e ,. Z--
gorju se na nekaterih področ
jih še ni razvilo tako, kakršne 
so potrebe in možnosti. Kaj 
menite, da bi bilo treba storiti 
za izboljšanje dela teh organov?

Dejstvo je. da družbeno 
upravljanje oziroma posamezni 
organi družbenega upravljanja 
še marsikje niso našli polno 
vsebino in primerne oblike de
la ter pravilno reševanje po
sameznih perečih vprašanj: Šte
vilni hišni sveti, zlasti potroš
niški sveti, se razmeroma po
časi ustanavljajo in uveljavlja
jo. Te pomanjkljivosti sicer ni
so tipične samo za zagorsko ob
čino, menim pa, da bi hišni sve
ti dn potrošniški sveti, pa tudi 
družben; organi na ostalih pod
ročjih postali bolj aktivni im bi 
našli boljšo vsebino svojega de
la, če bi občinski ljudski odbor 
in njegovi sveti ter komisije v 
tem pogledu dajali več pobud 
in pomoči. Dolžnost političnih 
organizacij, predvsem Zveze 
komunistov, Socialistične zveze, 
sindikatov in mladinske orga
nizacije, izpopolniti sestav or
ganov družbenega upravljanja 
z ljudmi, zlasti mladimi, k; so 
sposobni im pripravljeni delati 
v posameznih organih. Politične 
organizacije so tudi dolžne mo
bilizirati vse sile za odpravlja
nje tistih napak in težav, ki 
ovirajo, da bi organi družbene
ga upravljanja prišli bolj do 
izraza, da bi se lahko bolj uve
ljavili v našem družbenem živ
ljenju in da bi dosegli večje 
uspehe pri reševanju posamez
nih vprašanj. Zapreke in težave 
se pojavljajo v raznih oblikah: 
včasih kot birokratizem uprav
nega aparata, včasih kot nepo
znavanje vv’- in dolžnost or-
»•»"!» d-už'------- - ---- •?.'
podobne. Cimhitreje in čim
bolj učinkovito se irodo politič
ne organizacije spoprijel? s te
mi problemi, toliko večja bo 
možnost, da organi družbenega 
upravljanja dobijo tisto mesto 
v družbenem življenju, ki ga 
po svoji fu*•’**>’' morajo imeti,

Tovariša "■ -a Gosaka*
predsednika OL0 Trbovlje, so
izbral; in predlagali za z**.z...- 
ga ljudskega poslanca v občinah 
Sevnica, Senovo, Videm-Krško 
in Brežicah. Ker tov. Gosak še 
ni povsem ozdravel, smo ga ob-

več bodo dobile tudi več sred
stev. Doslej je bil odnos sred
stev- občine 58%, okraja pa 
42°/o. V bodoče pa se bodo 
sredstva močno jyoveč?’a v -v;d 
občinam. Okrajni ljudski odbor 
pa bo tud! bolj pum*. 
nam pri opravljanj ; V>v!b 
nalog

2. vprašanje: Katera bo po 
vašem mnenju glavna naloga 
občin, v katerih kandidirate za 
poslanca?

Sodim, da bo osnovna naloga 
omogočiti našemu delovnemu 
človeku olajšat; življenje, po
tem, da bo čutil, da oblast skr
bi zanj. Mislim, da bodio mora
le te občine imeti stalno skrb 
za izboljšanje trgovin, se pravi, 
za preskrbo prebivalstva, obrti 
in podobno. Uspiosobiti bodo 
morali svete, na drugi strani pa 
menim, da bodo morale te obči
ne posvetiti veliko skrb razvo
ju kmetijstva, kajti možnosti 
ne manjka. Kmetijstvo našega 
okraja je precej pisano po se
stavi zemljišč, podnebnih prili
kah in kultur. Vse to nam na
laga veliko dolžnosti. Dosegli 
smo n. pr. precej uspehov pri 
obnovi plantažnih sadovnjakov, 
s tem pa moramo kajpada na- 
driievaH -ato m«’prn r*o mo
jem mnenju v nadaljnjih letih
nud v . r' o n
razvoj kmetijstva, da bodo

KPPZ in Kmetijske zadruge 
lahko napravile med drugim 
tudi pravočasno potrebne ela
borate, na podlagi katerih bodo 
lahko pristopili k obnovi '“svo
jih nasadov, sadovnjakov, go
jitvi hmelja, obnovi vinogradov, 
v zgornjem delu okraja pa ži
vinoreji in sadjarstvu. Ne sme
mo pa pozabit; na nove nasade 
in to predvsem na jagodičevje.

Pravzaprav me Je napotil k temu razmiš
ljanju naš zbor volivcev. Beseda je namreč na
nesla tudi na trgovino, preskrbo državljanov 
z vsakdanjimi življenjskimi potrebščinami. Kot 
bi dregnil v sršen j e gnezdo. Gospodinjam so se 
razvezali jeziki, kot pravimo, in na mah so 
»iznesle« desetine pritožb. Ta se je hudovala 
nad visokimi cenami, druga nad majhno izbiro 
blaga, tretja je obdelala mesarje, češ da golju
fajo potrošnike, kolikor morejo in znajo, da 
dajejo mesu preveč kosti, da delijo drobovino 
»po obrazih« in podobno.

Potem je nekdo pripomnil: Koliko manj po
manjkljivosti in slabosti fbi bilo, če bi naši 
potrošniški sveti vzeli stvar v roke, če bi pri
sluhnili tem in podobnim predlogom in nato 
na zasedanjih trgovskih, gostinskih in mesar
skih kolektivov povedali in obrazložili želje in 
umestne predloge državljanov!« Seveda so nato 
volivci enodušno ugotovili, da na doslej nobe
nem zboru volivcev niso poslušali poročil o 
delu teh svetov In izrazili željo, da bi se na 
prihodnjem zboru volivcev pomenili s tovariši, 
ki delajo v teh organih družbenega upravlja
nja. ,

Naslednje dni sem obiskal nekatera trgov
ska in gostinska podjetja. Želel sem zvedeti, 
kaj so doslej tl organi prispevali k odstranitvi 
raznih problemov v svojih trgovinah ali mes-

ustanovilt, delajo pa naj po svoji u-e*devnosti 
ln Iznajdljivosti. Se posebej pa so krivi vod
stva trgovskih in ostalih podjetij, ki niso so
dila za potrebno pritegniti te svete v svoje de
lo, jih seznanjati s problemi in zainteresira
nosti za delo. Ali je bilo res dovolj, če so jih 
samo enkrat, dvakrat vabili na zasedanje ali 
seje, potem pa opustili vsakršno delo z njimi? 
V vseh teh trgovskih podjetjih dela precej ko
munistov. Ali ni bila njihova prva naloga, da 
bi se z vso prizadevnostjo lotili tega opravila, 
usposobili te organe za konstruktivno delo, ln 
njihova politična naloga bi bila pravzaprav 
opravljena. Ne morem se sprijazniti z mne
njem, da državljane ne zanima sodelovanje in 
odločanje v našem družbenem življenju, ko pa 
vidimo, da so ljudje ostri ln. stalni opazovale) 
in jih zbode vsaka slabost, s tem pa ni rečeno 
da niso pripravljeni odstraniti take in podobne 
slabosti.

Ni prav, da menijo zagorska trgovska pod
jetja, da če bi dostavljali blago na dom, da 
bi moral nekdo to dostavo plačati. Vem, da to 
delajo že v mnogih drugih krajih, še celo v 
našem okraju. Slišal sem, da so v Brežicah po
trošniki zelo zadovoljni s svojimi trgovinami 
Trgovska podjetja rade volje dostavljajo blago 
strankam na dom, ln še nikoli niso vprašala, 
kdo naj plača dostavo.

Razmišljanje o nekaterih zagorskih problemih

nlcah ln gostilnah. Moram priznati, da so me 
odgovori malone vseh tovarišev osupnili. V tr
govskem podjetju »Izbira« so mi povedali, da 
sicer obstaja pri njihovem podjetju potrošniški 
svet, da pa člani tega organa niti k inventuram 
ne pridejo. Pri »Preskrbi« šteje svet deset čla
nov, za vsako poslovalnico eden, posamezniki 
pa prihajajo le k Inventuram. Tu so ml tudi 
povedali, da so jih sicer, enkrat, dvakrat vabili 
na zasedanja, da pa niso prišli. Potem so opu
stili nadaljnja vabila. V gostinskem podjetju 
»Rudar« pa so mi rekli, da niti ne poznajo 
njihovih članov tega organa. Podobno je tudi 
v ostalih gostinskih podjetjih in mesarskem 
podjetju. Le pri trgovskem podjetju »Potroš
nja« so bili do nedavnega aktivni vsi člani po
trošniškega sveta, v zadnjem času pa je od 
celotnega števila ostala aktivna le tovarišica 
Štefka Sušnikova.

Zanimalo, me je nadalje, če so že morda 
razmišljali o dostavljanju blaga na domove, 
vsaj tistim strankam, kjer sta oba družinska 
člana zaposlena. Na to vprašanje pa sem dobil 
sledeč odgovor: »Ce bi dostavljali blago na dom, 
bi morali podražiti zahtevane artikle, kdo pa 
bo plačal večje stroške?«

Ce bi zdaj vse te odgovore strnil, bi bil 
odgovor sledeč: potrošniški sveti v zagorski ob
čini so za zdaj le na papirju, vprašanje zase 
pa je, kdo nosi odgovornost za takšno stanje.

Poskušal bi odgovoriti tudi na to vprašanje. 
V prvi vrsti politične organizacije, ki žal do
slej niso našle pravega razumevanja za funk
cioniranje teh družbenih organov. Ves čas ob
stoja niso za to zainteresirani sveti pri občin- 

I skem ljudskem odboru razpravljali o delovanju 
teh organov, niti niso poskušali dati tem orga
nom konkretnih napotil za njihovo delo, me-l M" " ‘ "

Nič koliko dela bi Imeli potrošniški sveti 
v trgovinah in ostalih potrošniških prodajal
nah. V zagoraklh gostilnah se gosti še vedno 
jeze zaradi slabih pijač, česte nekulturne po
strežbe, zagorske gospodinje se bodo še dolgo 
jezile nad samopašniml mesarji, čeprav za trd
no vem, da marsikatera ne pozna mnogih pro
blemov, bodisi mesarskem podjetju ali gostin
stvu ln trgovini. Potrošniški sveti bi lahko opo
zarjali na te In podobne pojave, bili pa bi tudi 
živa zveza med trgovino in potrošniki, kajti 
prav gotovo je, da včasih potrošniki neupravi
čeno zagodrnjajo, če n. pr. cene zanihajo, ne 
poznajo pa ozadja podražitve tega ali onega 
potrošnega blaga. Menda se zagorska podjetja 
tega niti ne zavedajo in morda celo- menijo, 
da bi se tl sveti nekako vtikali v njihove 
zadeve, pozabljajo pa, da bi bili potrošniški 
sveti tudi v njihovo korist, saj bi potrošnikom 
lahko večkrat razlagali, kako je s tem ali onim 
problemom v trgovski ali drugi mreži.

Ne gre pozabiti, da je od pravilnega funkeri 
oniranja trgovine v veliki meri odvisen nor
malen tok našega gospodarskega poslovanja, 
kajti trgovina ni in ne more biti nekak samo
stojen organizem v našem družbenem sistemu. 
Povsem napačno je gledanje ali mišljenje, da 
bodo trgovska podjetja, gostinstvo in druge pa
noge same urejale vprašanja prometa, cen, za
loženosti trga In podobno. Nekje sem slišal, 
kako je volivec na zboru volivcev pravilno po
vedal, da je trgovina stvar občine, komune, 
določenega področja, kjer iivijo ljudje. Treba 
pa je seveda ljudi pritegniti k delu, jim dati 
perspektivo, in prepričan sem, da bi lahko v 
kratkem času storili mnogo koristnega. Pobudo 
za to delo pa morajo dati seveda predvsem 
komunisti in vse naše politične organizacije.

Milan Vidic

s tovarišem Titom.
Se potem, ko je avto z vso naglico drvel po cesti, si 

nisem mogel predstavljati, da bom čez nekaj trenutkov videl 
ln osebno govoril z našim predsednikom Titom. Opazoval 
sem obraze ostalih delegatov. Čeravno jim nisem videl v 
srce, sem vedel, da tudi njihovi občutki niso drugačni. Nihče 
ni spregovoril. Vsak od nas se je sam v sebi ukvarjal z 
mislijo, kako bo, ko bo stopil predenj in mu prvič krepko 
stisnil roko. Niti zavedal se nisem, kdaj se je avtomobil 
ustavil. Sele ko je nekdo s »truščem odprl vrata, sem se pre
budil iz svojih misli. Obstali smo pred Titovo vilo na De- 
dinju. Ko smo v predsobi čakali na sprejem, si ni nihče od 
nas upal spregovoriti glasne besede. Pogovarjali smo se le

P Vrata sprejemnice so se odprla, vstopili smo in obstali 
pred maršalom Titom. Prisrčno nas je sprejel in pozdravil. 
Ko smo v njegovi družbi zagledali še tov. Sergeja Kraig
herja in tov. Nenada Stankoviča, se je razburjenost, ki smo 
jo občutili ob maršalovem prisrčnem sprejemu, polegla.

Tovarišu predsedniku smo podarili lep album s fotogra
fijami, ki prikazujejo življenje in delo naših tabornikov, 
ter film z II. zleta tabornikov Jugoslavije v Palah, nato pa 
smo mu predstavniki posameznih republik izročili prisrčne 
Pozdrave vseh tabornikov in vse mladine.

Posedli smo in pogovor je stekel. Tovariš Tito je pokazal 
veliko zanimanje za našo organizacijo. Spraševal nas je 
o našem delu, o akcijah ter o naših bodočih nalogah. Vsi 
delegati smo mu na kratko orisali delovanje tabornikov po 
republikah.

Zastopnik tabornikov iz Srbije je pripovedoval o zvezah, 
ki so jih vzpostavili s podobnimi organizacijami izven Ju
goslavije. Tovariš Tito je to pozdravil in še posebej poudaril, 
da je dolžnost vseh taborniških organizacijah, da gredo po 
Poti tovarišev iz Srbije in tako utrjujejo prijateljske zveze 
z mladino izven naše države, saj to vodi na pot miru in 
razumevanja ter bratstva in enotnosti vseh držav.

Pogovor se je zasukal tudi na čase med narodnoosvo
bodilno vojno. Pričel sem mu pripovedovati o našem parti
zanskem pohodu po poti XIV. divizije v Kumrovec. Maršal 
se je takoj podal v živahen razgovor Z nami. Pripovedoval 
nam je o velikih bojih zmagovite XIV. divizije ih o vsej 
dolgi, težki poti, ki jo je le-ta morala prehoditi ter na njej 
Pustiti toliko svojih hrabrih sinov in hčera. Ni govoril samo 
o bojih XIV. divizije. Omenil nam je tudi bitke v Sutjeski 

o četrti ofenzivi, v katerj sb partizani s težko muke in z 
velikim pogumom spravili preko 4 tisoč ranjencev čez Ne
retvo na varno. Poudaril je, naj ne pozabimo, koliko krvi 
Je bilo prelite, koliko mladih ljudi je izgubilo svoje življenje 
za sveto stvar — za našo svobodo. '

-Ne, ne bomo pozabili,« smo zatrjevali vsi. "“Ved11® *n 
Vedno bomo prirejali partizanske pohode, na katerih se bodo 
spominjali vseh tistih, ki so padli, in vseh tistih, ki so se 
hrabro borili za nas, da bi bilo lepše nam — v naši svobodni
Jugoslaviji.« ,

Cas je naglo mineval. Ob koncu našega pogovora e 
tovariš Tito poudaril, da moramo delati na tem, da bi pua 
naša organizacija čimbolj množična, in da je treba razširiti 
taborniško dejavnost na čimveč mladine, in to zlasti na 
delavsko mladino. Obljubil nam je tudi, da narp bo država 
skušala pomagati, kolikor bo to v njeni moči.

S tem je bil naš sprejem pri predsedniku Titu končan. 
Ob slovesu smo se še skupno fotografirali, nato še krepak 
•tisk roke, pozdrav — in odpeljali smo se.

Tavčar Marjeta-Jasna

Obrazi z levega Z našega obiska 
v Vidmu-Krškem

Staro v novem. Blato ln broz
ga. Sneg. Umazana reka. Oboka
ni stropi in parket. In ljudje. Zrli 
smo v belo podobo dveh krajev 
— enega mesta. Novega Vidma in 
postaranega Krškega. Velikega in 
malega. Oba živita in delata, kri
tizirata ln hvalita. Srečali smo se 
s ljudmi z obeh bregov.

KMET S CESTE
Levičarjev Janez s Ceste št, 1 

se je v slabem vremenu nasotll v 
Krško, da bi na pošti oddal paket 
za sina pri vojakih ln v trgovini 
kupil to in ono za gospodinjstvo. 
Nebo Je še vedno snežilo in na 
njegovih brkih se Je nabiralo ivje.

Odprli smo beležnico ln ga usta
vili.

Kmet ste, kajne?
»Gojim večinoma žlahtno trto. 

Predlanskim je nagajala toča. la
ni pa mraz. Pridelal sem 12 hek- 
tov vina.

Kaj menite o umetnih gnojilih?
Uporabljal sem jih že pred voj

no in uspeh je viden. Veste, ta
krat je bil v sosedni vasi neki 
kmet, ki je opravil kmetijsko šolo 
na Grmu. Zelo napreden človek 
Jo bil. In po njem sem se rad 
vzgledoval. Samo v umnem go
spodarjenju je mjuč večjih uspe
hov. Kooperacija, o kateri zdaj 
govorimo, Je zelo posrečena obli
ka v prizadevanjih za dvig kme
tijstva.«

In kaj menite o strojnih odse
kih zadrug?

in desnega mesta

»Tudi na nas višinske kmete naj 
bi se spolnili.. Nam ne pride prav 
traktor, zato naj hi skrbeli tu<H 
za stroje za hribovske kraje.«

GOSPODINJSKI COCKTAIL
Pri Salamonovih smo poslušali 

pogovor sosed. Spravile so se ob 
toplo kozico in poklepetale. Ma
rija Salamon 1* Cerkelj: Mož je 
mesar — poslovodja pri »Posavju«. 
Marija Kožuh lz Sevnice: Stari je 
že štirinajst let nočni čuvaj v 
kamnolomu.

— Želim sl spodobnejšega sta
novanja, Je potožila Marija K. 
Ze tri leta sem tu, soba Je pre
velika, hladna In vsa plesniva. In 
zdravja zlasti. Trikrat sem legla 
na operacijsko mizo, pa nič ne 
pomaga. V glavi se ml nabira 
gnoj.

— »Pašem« v Okrajnem maga
zinu. S postrežbo ln Izbiro sem 
zadovoljna.

— Jaz tudi, Je dejala Salamono
va. Pa tudi moje stanovanje Je 
boljše od sosedinega Na štedil
niku so se že kopičile posode, 
spomnili smo se na Jed ln vpra
šali. Kaj bo dobrega za kosilo?

— Krompir.
Pogovarjali smo se pod oboka

nimi stropi. Zavite stopnice so 
nas popeljale lz hiše kjer Je ži
vel ln umrl popotnik z Bogen- 
šperka.

pet minut
PRI PREDSEDNIKU DS

V »Celulozi« smo segh v roke 
predsedniku delavskega »veta, 
Marijanu Španu.

— Kaj je novega v vašem pod
jetju, smo ga vprašali?

»Ali je bila povezanost DS a 
delavci dovoljšnja?«

»Tu moram priznati* da 'so bile 
še pomanjkljivosti. Razobešanje 
zapisnikov sej ln množični se
stanki, to še ni dovolj. Tako ljud
je navzlic zanimanju nekaterih 
stvari prepozno ali pa sploh ne 
zvedo.«

»Kaj pa delo samega DS?«
»Člani delavskega sveta so do

bili lani, predlani In še prej pred 
sejami le točke dnevnega reda.

Razveselil te Je obiska ln začel: 
»Zberi volivcev so pokazali, da se 
delavel močno zanimajo za pro
bleme podjetja. V okviru anali
tične ocene delovnih mest poprav
ljamo tarifni pravilnik. Doslej za 
nekatera delovna mesta v naši to
varni nismo imeli pravega krite
rija za višino plače.«

On — Toplo ali hladno pred
jed, juho. glavno mesno jed — 
ploščo & la »Sremič« biftek z 
jajcem, za prikuho riž, mešano 
solato torto in turško kavo.

Ml — Pili pa bi?
On — Pristno domače belo vino 

Iz Sromelj.
Mi — Katere filme najraje gle

date?
On — Malokrat grem v kino.
Mi — In želje?
On — Dober obisk v poletni se

zoni!

ŠPORTNI INTERVJU
V Vldmu-KrSkem sta šport St. 

1, PLAVANJE IN BOKS.
Polna dvorana s skrajno nape

timi živci zre v ring. Na razgi
banem bojišču pesti sta Jeseničan 
Potkonja, republiški mladinski 
prvak ln Krčan Frane Planinc. 
Prva runda. Učinkovitost in strast. 
Udarec za udarcem. Padec. K. o.l 
Navdušenje.

Tako Je bilo pred približno lo
tom dni. Zmagal je Franc Pla-

Potem pa smo v pravila DS vnesli 
tudi točko, ki določa, da moralo 
dobiti člani DS najkasneje pet dni 
pred sejo v roke material in do
kumentacijo. In kaj ugotavljamo? 
seje so postale tehtnejše ln 
krajše.«

selite, prosim?
Kličejo ga Jože. Mož v belem 

lz »Sremiča« zna s polnimi ro
kami spretno manevrirati med 
mizami tudi takrat, ko je treba 
postreči SO ljudi. Gostje ga imajo 
radi.

Jože Glogovšek je postal nata
kar prod dvema letoma. Prag vi
demskega hofela pa Je prvič pre
stopil pred tremi meseci.

Mi — Vaša najljubša jed?
On — Naravni zrezek.
Ml — Kakšno slavnostno kosilo 

bi svetovali?

ninc. Z možem, ki lu Je ta dvo
boj najsrečnejši dogodek v bosar- 
skem življenju, smo se tokrat sre
čali daleč od ringa, na parketu 
njegove pisarne.

»Nekoč sem mimo boksanja go
jil tudi drsanje. Boksarska sekci
ja se uspešno uveljavlja,« Je po
vedal. »Upajmo, da tudi potem, 
ko bo dosedanji trener odšel iz 
našega kraja, ne bo zaspala.«

-jak
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Halo, 91!
Jaz trdim, da imeni Adolf 

In Rudolf ni eno in isto, kaj 
pravtš ti? P. A. Zagreb

Isto, kar ti!
Doma imam napisan zajeten 

roman o mrčesu, bi aa hotel 
objaviti v vašem časniku, v 
podlistkih? C. M., Sevnica- 

Bi, če bi dobro plačal;
Kdaj pridete z ustnim časo

pisom v našo občino?
E. B„ Trbovlje 

Ali si lanski december ves 
mesec spal?

Vremenoslovci napovedujejo 
deževno in sončno poletje! Kaj 
praviš? R. G.. Zagorje

Pravim; vsega po malem za 
vse!

Zadnjič sem sedel v neki 
brežiški gostilni. Spil sem dva 
deci in plačal 48 din. ko ca 
sem spil še dva deci, sem pla
čal 50 din! Ali je mogoče, da 
se je vino podražilo v nekaj 
minutah za dva din?

R. S., Brežice 
Kot vidiš, je mogoče! Pro

testiraj!
Koliko javnih funkcij bt si 

upal prevzeti, da bi delo v 
redu opravljal? T. S. Trbovlje 

Trenutno jih imam tri, pa 
me ena že daje!

Verjameš, d,a poznam uprav
ni odbor podjetja, ki se celo 
maiidatno dobo ni niti enkrat 
sešel? Kal bi dobil, če bj tl 
povedal naslov tega podjetja?

A. V., Trbovlje 
Nič, ker ga že poznam! 
Povej, si za ali proti pre

mijam? U. K,, Videm-Krško 
Za, če so ekonomsko uteme-. 

'jene!

Tudi v Fef. Muivmernii 
?e mladinsfci uhtiv

Naš »Zasavski tednik« večkrat 
piše o delavnosti mladine v raz
nih mladinskih aktivih in ob
činskih komisijah. Ne manjka 
pa tudi kriitdk, kar je po mojem 
mnenju pravilno, kajti, le tako 
bo mladina spoznala, kaj je 
dobro in kaj ni.

Lov no domače race
Pod gornjim naslovom Je bil v 

»Zasavskem tedniku« dne 8. fe
bruarja t. 1. objavljen članek, ka
terega vsebina se je nanašala na 
lov na »domače raoe«, kd sta ga 
Izvedla ribič in lovec iz Zagorja. 
Cez nekaj dni pa je nekdo poslal 
po pošti na naslov LD Za-gorje 
humoresko, ki v verzih opisuje 
potek lova do krožnika, na kate
rem so bile pečene race. Temu je 
sledila čestitka neke lovske dru
žine iz Bosne.

Glede na vse to pripominjam, 
da nisem -pisec omenjenega član
ka, ni-ti avtor humoreske, niti ni
sem nagovarjal lastnika- ustrelje
nih rac. naj Jih zaračuna po naj- 
višjih dnevnih cepa-h — prav tako 
nisem v nikaiki zvezd z enim ali 
drugim t-nieietorjem.

Toliko v vednost in pomiritev 
vseh tistih duhov, ki me sumijo, 
kakor tudi vseh tistih, ki me 
dolže prej omenjenih dejanj, si
cer bom prisd-ljen nastopiti prav
no pot. Sulin Matko

Z zbora volivcev v Dolenji vasi
V Dolenji vasi so državljani 

na zboru volivcev razpravljali 
predvsem o iokalnih vprašanjih.

Kakor prejšnja leta, tako so 
tudi letos zaprosili Gozdno go
spodarstvo v Brežicah za dovo
ljenje, da bi smeli izkoriščati 
koloseke v Črni Mlaki. Gozdno 
gospodarstvo jim namerava od
stopiti koloseke za letošnje leto, 
in sicer vsakemu interesentu 
po 3 are za 12.000 din. Ker so 
pa le-ti slabi (saj je sfteg v 
zadnjih dveh letih polomil pre
cej vejevja), pravijo Dolenj e- 
vaščani, da določena površina 
kolosekov ni vredna 12 tisoča
kov z zemljo vred. Zato so 
mnenja, da so pripravljeni pla
čati za 5 arov kolosekov največ 
5000 din.

Nadalje so prosili, da se od
pravi prometni davek na rezan 
les za domačo uporabo, in to 
vsaj za določeno količino. Ugo
tavljali so, da se dela velika 
škoda, ker les, ki bi bil prime
ren za žaganje, kmetje poku
rijo, ker ne morejo poravnati 
vseh obveznosti V zvezi z žaga
njem.

Volivoš iz Pesjega žele urediti 
požarne cisterne. Obvezali so 
se, da bodo opravili vsa dela, 
če bodo dobiK material. Nujno 
bi bilo, da bi se SZDL im gasil
sko društvo povezala s krajev-

Plsmo »Pepčetu«
Iz Hrastnika

Kot sam veš, tudi danes še 
povsod pokopavajo pusta. Go
tovo pa ne nikjer s takšnim 
»pompom«, kakor v Kemični to
varni v Hrastniku. Pomisli, da 
so grdo našemljeno pošast po
ložili na oder v sindikalni dvo
rani, to je v tisto dvorano, ka
mor se polagajo na mrtvaški 
oder le najbolj vidni delavci 
naše socialistične domovine. Ali 
se s takim dejanjem ne oneča- 
šča pieteta do vseh tistih, kd 
so že ležali v tej dvorani ali 
pa še bodo z namenom, da jim 
izkažemo poslednjo čast, ki so 
jo zaslužili s svojim delom med 
nami? Tu pa so napravil' tako 
nečastno dejanje, da nima pri
mera! V oknu sindikalne dvo
rane pa je visel še listek, da 
počiva tu »ta In ta« in se za 
njegov ogled pobirajo prosto
voljni prispevki...

Ali za to norost neodgovornih 
ljudi vedo hrastniški komu
nisti?

nim odborom, nato pa bi skup
no ugotovili, kaj bodo sami pri
pravili, ostalo pa bi gotovo 
dobili od občinskega ljudskega 
odbora.

Pred dnevi smo imeli tudi v 
mladinskem aktivu v Vel. Ma- 
lencah majhno slovesnost. V 
navzočnosti predsednika občin
skega komiteja LMS Brežice, j? 
mladinski aktiv sprejel v svoje 
vršite večje število mladincey jin 
mladink iz Vel. Malenc in oko
liških vasi, ki niso bili včlan
jeni še nikjer- Ti mladinci in 
mladinke so sprevideli pravilno 
pot mladinskega aktiva, ki teži 
za tem, da bi mladina čim 
tesneje sodelovala med seboj na 
kulturnem nn političnem, kakor 
tudi na gospodarskem področju.

Naj omenim še to: mladinski 
aktiv v Vel. Malencah je bil 
ustanovljen šele lansko jesen, 
ko so se fantje povrnili iz JLA 
in so sprevideli, da bodo brez 
mladinske organizacije težko 
delali v družbenem življenju. 
Z lastnimi sredstvi so si lepo 
uredili svoj mladinski kotiček, 
kjer imajo svoje sestanke, razna 
predavanja in prireditve. V času 
kratkega obstoja mladinskega 
aktiva so pokapali že vidne re
zultate svojega dela. Tako so 
priredili novoletno' jelko za 
predšolsko mladino, organizi
rali nekaj tekmovanj, z veliko 
vnemo pa so se lotili izgradnje 
športnega igrišča.

Ze sedaj so začeli s pripra
vami im tekmovanji v počasti
tev dneva mladosti. Aktivno 
delajo nadalje na pripravah za 
bližnje volitve v zvezni in re
publiški zibor. Odbor si prizade
va, da bi bii aktiv čim delav-

nejši in se tako uvrstil med 
najboljše v občini. Še. posebni 
je treba pohvaliti predsednika 
in sekretarja tega aktiva, ki si 
mnogio prizadevata, da organi
zacija mladincev dobro dela.

Upam, da bodo mladinci ih 
mladinke še vnaprej tako mai- 
ljivo sodelovali v mladem akti
vu in v svoje vrste pritegnili še 
drugo, nevčlanjeno mladino, ki 
bo v mladinski organizaciji 
našla svojo pravilno pot in s 
tem prispevala svoj delež k 
izgradnji sor'--’’ — .

GA. KRŠKO V SNEGU

¥ Vidmu-Krškem 
raste novo naselje

Pogled na Vel. Trn

DPM v Sevnici je delavno
Ves teden pred pustom in še 

prej so se otroci v Sevnic;; pri
pravljali na veliko otroško ma
škarado. Toda muhasta zima se 
je zopet spomnila na nas in 
čez noč jo nasulo ravnio toliko 
snega, da So morale matere 
male pustne šemi c« prinesti v 
dom »Partizana«. Predolgo bi 
trajalo, če bi hotela našteti vse 
pisano maske in maskice, ki so 
se ponosno ali pa sramežljivo 
sprehajale po dvorani. Ob ve
selih zvokih harmonike, ob 
sladkih pustnih krofih in čaju 
je bilo razpoloženje vseh prav 
prijetno.

Kot prejšnja leta je tudi le
tos otroška maškarada prire
ditelju, to je Društvu prijate
ljev mladine, lepo uspela. To 
društvo sodi med najbolj agil
na društva v kraju. Ne samo, 
da prireja otrokom prijetne 
dneve, kot novoletno jelko, ma
škarado in drugo, temveč je v 
lanskih počitnicah organiziralo 
tudi 14-dnevno letovanje otrok, 
članov DPM. v Puli ob zelo 
skromnih prispevkih staršev.

Trenutno je društvo pred važ
no nalogo, kako urediti čitalni
co in pionirsko knjižnico v 
zgradbi, ki jo je društvu zapu
stil pokojni Emest Krulej. Pre

pričani smo, da bo društvo ob 
podpori ljudske oblasti uspelo 
ustanoviti tudi vzgojno posve
tovalnico za starše, ki bo prak
tična dopolnitev že organizira
nega ciklusa vzgojnih preda
vanj.

Ravnokar je poteklo eno leto, 
odkar so v Vidmu-Krškeln usta
novili stanovanjsko zadrugo. O 
delu zadruge so sedaj podali 
člani obračun in kritično pre
gledali položaj.

Stanovanjska zadruga ima 
trenutno 13 članov, ki grade 
skupaj 18 stanovanj. Od teh je 
že štirinajst pod streho, štiri 
stanovanja pa šo dograjena do 
prve faze. Člani so v materialu 
in delu prispevali k tej gradnji 
preko 3 milijone 700 tisoč dinar
jev, v gotovini pa 2 in pol mi
lijona. Skupna vrednost gradnje 
znaša do sedaj 18 milijonov di
narjev.

Da so člani zadruge v tako 
kratkem času toliko napravili, 
je v veliki meri zasluga ObLO, 
ki jim je dal na razpolago zem
ljišče, tako da so lahko takoj 
pričeli z delom.

Gradijo dva do štirisobna sta
novanja. Najcenejša bodo stala 
okrog 2 milijona dinarjev, večja 
pa precej več- Vsekakor so pre
cej dražje enostanovanjske hi
šice kot dvojčki oziroma če- 
tvorčki. V BODOČE SE ZA
DRUGA NE BO SMELA TOLI
KO OGREVATI ZA ENOSTA
NOVANJSKE HIŠICE, in to ne 
le zaradi tega, ker so dražje, 
temveč tudi zaradi pomanjka
nja prostora.

Po zaslugi pridnih zadrugar- 
jev, predvsem pa zaradi polnega 
razumevanja odgovornih čini- 
teljev, bo prva hiša skončana 
že V juniju, ostale pa jeseni.

Z dograditvijo teh hiš se bo 
vsaj omilila stanovanjska stiska, 
tako da bo vsaj nekaj prosilcev 
prišlo do željenih stanovanj.

Stanovanjska zadruga v Vid- 
mu-Krškem uživa vedno večje

Dopisujte
v Zasavski tedniki

zaupanje, kar dokazuje to, da je 
zanjo vedno več interesentov. 
Zato bo treba resno razmišljati, 
kje zagotoviti nadaljnja zemlji
šča in sredstva.

Poudariti moramo, da so po
rabili nekaj nad 6 milijonov 
850 tisoč dinarjev, kar znaša 
nekaj več kot polovico vredno
sti dograjenih stavb. Iz tega 
razvidimo, da so člani zadruge 
dali precej lastnih sredstev, kar 
je zadrugi v veliko pomoč in ji 
omogoča uspešno delo.

S

Veste, dragi bralci, začel bom nekoliko drugače kot na
vadno. Zadnjič sem se namenil v trboveljsko kopališče. Urina 
kazalca sta menda kazala nekaj čez sedmo, na tabli pa je 
pisalo, da se kopališče odpre šele ob 8. uri. 2e sem se hotel 
vrniti, ko je prišla od nekod uslužbenka in me ljubeznivo 
vprašala, kaj želim. »Skopal bi se rad,« sem odvrnil, »pa 
vidim, da sem nekoliko prezgoden!«

»Nič zato, tovariš,« je rekla, »kar z menoj pojdi, voda Je 
že topla!« Veste, močno sem bil presenečen in v mislih sem 
želel, da bi bilo še več podobnih ustrežljivih ljudi.

Zato pa sem tembolj jezen na tistega šoferja avtomobila, 
ki prevaža mleko z Izlak. Pomislite, kaj si Je ta možak pri
voščil nedavno v Zagorju. Pripeljal je mleko v mlekarno v 
Dolenjo vas. ker pa slučajno ni bilo tam nobene ženske, ki 
bi mu. pomagala iztovoriti vrče mleka, je enostavno obrnil tn 
s polnimi vrči odpeljal nazaj na Izlake. Kot da bi bile ženske 
dolžne pomagati iztovarjati mleko, saj ga morajo vendarle, 
plačati, ali ne? Ce bi ga tisti dan zagorske gospodinje dobile, 
bi mu že navile uro, in kar prav bi bilo, da bi mu jo navile 
za leto naprej.

V Hrastfliku se venomer Jezim nad brezvestnim šoferjem 
lokalnega avtobusa, včasih pa tudi reševalnega. »Kaj tl, 
Pepče,« so me tolažili ljudie, »kt sl redkokdaj med nami! Mi, 
mi smo reveži, ko se vsak dan preganiamo po tej naši ce
sti!« Enkrat bom nastavil na cesto kilogram žebljev, če bosta 
ta dva tiča meni nič, tebi nič, nalašč obrizgavala ljudi z 
umazano cestno vodo in blatom. Potem pa naj sebi pripiše, 
kar hoče!

V Orlah pri Studencu pa sem tistega logarja »angažiral«
za stalnega strelca psov. Zadnjič Je namreč mimogrede ustre
lil nekega psa-čuvaja, ki se Je pregrešil samo v tem. da se je 
ženil pri njegovi psički. Potemtakem bi morali tamkajšnji 
kmetie postreliti vse fante, ki pridejo vasovat k njihovim 
hčerkam. .»

Prejšnji teden me je v Vidmu-Krškem prijel želodčni 
krč. Kaj sem hotel: brž sem šel v splošno ambulanto v
Krško, veste tia, kjer je bila nekdaj bolnišnica, zdaj pa so 
v tej stavbi tudi dijaki TSS kot podnajemniki Zdravstvenega 
zavoda.

Kajpak sem moral čakati, in ker je bila prevelika gneča, 
sem stopil malo naokrog. Uh, kar pokoncu me je vrglo, tak 
smrad ie zavel okoli ogla. Sele po nekai minutah sem lahko 
odnrl oči in videl smetišče, da ga ni takšnega v Sloveniji. 
Zdravje, pa smetišče pa res ne sodita skupaj, kajne?

Ne morem pomagati, še enkrat se moram skopati na 
šoferje. Senovčani, zlasti na Brestaničanl bodo morali na
praviti posebno cesto za pešce, kajti po sedanji cesti ne upa 
nihče več hoditi, ker 1e v stalni nevarnosti, da se bo okopal 
v mastni, sivorjavl cestni brozgi. Posebno imajo občani na 
piki temnozelen avtomobil — oni že vedo. čigav je.

Pa pozdravljeni!

Marji, sadite mesečne jagode!
Ker so se te jagode zadnje le

to dobro izkazale, je prav, da 
o njih nekaj več spregovorim.

Pri nas so znane bolj enkrat
no rodeče debel-oplodne jagode. 
Vse leto in prav do pozne jeseni 
pa rode tako imenovane meseč
ne jagode. Plodovi teh so le to
likšni kot plodovi gozdnih, so 
pa slajši in aromatični kot de-

PLENUM OK LMS 
TRBOVLJE

V sredo, 26. februarja 
je bil v Trbovljah plenum 
OK LMS Trbovlje, ki sta 
se ga mimo drugih ude
ležila tudi sekretar CK 
LMS tov. Stane Kranjc 
in sekretar ‘OO SZDL 
Trbovlje, tov. Jakob Zen.

Na plenumu so govorili 
o aktualnih političnih na
logah ljudske mladine in 
o zvezni mladinski de
lovni akciji.

Podrobnejše poročilo o 
plenumu bomo objavili v 
prihodnji številki.

beloplodne jagode. Tudi se me
sečnih jagod na kvadratnem 
metru v eni sezoni nabere več 
kot debeloiplodnih. Mesečne ja
gode ne delajo trtic in so zato 
uporabne za obroke in jih na 
gredi laže okopavamo in gnoji
mo. Razmnožujemo jih z delit
vijo jagodnjaka, še bolj množič
no pa s setvijo sipomladi. Večji 
nasad# teh jagod so dragocenej
ši prav zato, ker še obilno re
de, ko debeloiplodnih davno ni 
več.

Posebno odliko so te jagode 
pokazale zadnje leto, ko je poz
ni mraz uničili plodove na sad
nem drevju, in tudi grmičevju 
ni jagodičevju ni prizanesel. In 
prav pri mesečnih jagodah, pri 
katerih so bili prvi cvetovi za
radi mraza uničeni, se ti plodo
vi niso pogrešali, ker tovrstne 
jagode naglo brste cvetje, dru
go za drugim vse leto. Zato jim 
pozni mraz ni toliko škodil ka
kor drevju in sadju in so te 
jagode bogato rodile vse -eto. 
Tovrstne jagode imajo torej vse 
vrline, saj so odporne tudi proti 
škodljivcem. Vse leto so te ja
gode v cvetju in obenem v zre
lih plodovih. Vsakih*nefoaj dni

jih lahko obiramo, zato nimajo 
pravega imena in jim rečemo le 
mesečne jagode.

Ne samo, da te jagode lahko 
uporabljamo na različne način*, 
so tudi — zdravilne! Pridno se
zite po njih in jih sadite! Ne 
sme jih manjkati v nobenem 
večjem vrtu.

KAJ PA ZGODNJI KROMPIR?
Vrtičkarjem, ki radi lepo ;n 

več pridelate, svetujem sajenje 
naj zgodne j še-ga krompirja, - ker 
samo tega lahko pridelate dva
krat letno! V ta namen si pri
hranite zgodnjega krompirja ša 
enkrat toliko, kot ga potrebuje
te za prvo saditev. BSti morata 
torej dve meri. Poskrbite že 
zdaj, da ga ne boste preveč po
rabili za jed.

Ko krompir, ki smo ga v prvo 
posadili, zori, ga izkopljemo in 
takoj prav na isto mesto lahko 
posadimo drugo količino krom
pirja, pač prav tistega, ki smo 
ga v prvo pripravili, namreč 
stari krompir, ker ravno novo- 
izkopani ne bi bil zanič. Posku
site!

Biti pa mora krompir naj
zgodnejše vrste. • M. P.

VELIKI DAN
V učilnici Ekonomske srednje 

šole v Trbovljah so se v ne
deljo sešlS dopisniki, ki so pred 
nekaj dnevi uspešno opravili 
izpit čez prvi letnik te šole. 
Spričevala jim je razdelil rav
natelj šole, tov. Steh, ki je iz
razil veselje nad doseženim

so dopis, 
predstav-

uspehom. K uspehu 
nikom čestital# tudi 
niiki Okrajnega odbora ZB NOV 
in zastopnik Dopisne ekonom
ske šole Iz Ljubljane. Rezultati, 
ki so jišh dosegli dopisniki, res 
niso bleščeči, so pa zato zaslu
ženi In priborjeni s trdim in

Novice iz Cerkelj
Zdrava kritika je vedno do

bra! — Ne vem, čemu naj bi se 
čutili posamezniki užaljeni za
radi nekaj kritike. Saj je zdra
va kritika povsod dobrodošla. 
Vsaj takšen vtis sem dobil jaz, 
ko sem prejel poziv odbora 
LMS iz Cerkelj in sem se spet 
znašel v mladinskem kotičku, 
ki pa je bil tokrat kar dobro

To in ono z Bučke
Organizacije na Bučki vztrajno, 

marljivo, a tiho delajo. Oglejmo 
si danes življenje v tej skromni 
vasi.

PROSVETNO DRUŠTVO: odbor
niki tega društva so imeli pred 
dnevi posvetovanje s funkcionarji 
ObLO Sevnica. Pomenili so se o 
težavah in o programu dela. To
variši z občine so pokazali razu
mevanje za njihove težave in ob
ljubili vsestransko pomoč. Skleni
li so. da bodo poživili kulturno- 
prosvetno delo. Le tako bodo 
lahko pokazali sadove svojega 
truda in se nato lahko zanašali 
tudi na materialno pomoč. Ta bi 
bi bila predvsem potrebna za do
končno izgradnjo prosvetne dvo
rane in za nakup potrebnih re
kvizitov.

LJUDSKA KNJIŽNICA: ta de

luje v sklopu prosvetnega dru
štva s 473 knjigami. Za svoje po
slovanje pa nima primernih pro
storov. Vendar je v zimskih me
secih izposodila mnogo knjig, ker 
si naš kmečki kmet le pozimi 
lahko vzame čas za branje.

CEPLJENJE OTROK: pomem
ben dogodek Je bil nadalje cep
ljenje učencev 1. In 2. razreda 
osnovne šole proti otroški parali
zi. Zal smo na Bučki lahko ugo
tovili, kako majhno Je razume
vanje staršev za to tako pomem
bno akcijo. Mnogim se zdi pre
več žrtvovati 200 din za enkratno 
cepljenje. Res Je za revnejše ta 
znesek precej, posebno če je v 
družini več otrok. Ali pa so se 
starši vprašali, koliko bi stalo 
zdravljenje obolelega olroka?

Najbrž ne! Potem bi mnogi očet
je raje dali 200 din za otroka kot 
za liter vina.

Tudi SOLSKI ODBOR marljivo 
dela. Najaktualnejše vprašanje Je 
ustanovitev 5. razreda s predmet
nim poukom v prihodnjem šol
skem letu.

urejen. Ce pa je bilo v dopisu, 
ki ga je objavil »Zasavski ted
nik«, stavljeno vprašanje, kje 
so pobudniki in organizatorji 
mladine, se ta očitek ni tikal 
samo odbora mladine, pač pa 
vsakega posameznika, ki je ko
ličkaj zaveden, pa naj bi bil to 
jaz ali pa kak drug sotovariš. 
Torej: da se ne bodo zbirali 
preveč črni oblaki in da ne bo 
zamere, naj zavlada premirje, 
kajti pomlad prihaja in z njo 
novo življenje.

Zato se tudi jaz pridružujem 
vsem lepim načrtom, ki si jih 
je zadala mladinska organiza
cija v Cerkljah. Pobudnikom 
in organizatorjem pa želim kar 
največ uspehov! V. F.

Lovski uspeh no Polšniku
Lovska družina na Polšniku 

Je priredila obe nedelji, 16. in 
23. februarja, pogon na divje 
svinje, ki so lansko leto napra
vile kmetom precej škode. Ze 
prvo nedeljo so imel! lepo lov
sko srečo, saj so podrli dva 
prašiča, kar jim je dalo spod
budo, da so organizirali zadnjo 
nedeljo ponoven pogon na divje 
prašiče. Številni gostje — lovci

Zasavski tednik vam 
prinaša vsak teden na 

Šestih straneh kopico 
raznega čtiva

iz Trbovelj, Zagorja in tudi iz 
Ljubljane — so imeli izreden 
lovski užitek, kajti skoro vsi so 
prišli do strela, vendar nekateri 
brez uspeha, in podrli spet pet 
ščetinarjev v zadovoljstvo tam
kajšnjih kmetov, ki so že dalj 
časa tarnali nad prizadejano 
škodo po teh škodljivcih.

Upamo, da je lovska družina 
iz PoJšnika storila svojo dolž
nost in zadovoljila kmete, kajti 
spomladi bo tako sedem škod
ljivih ščetinarjev manj.

Lovski družini kakor tudi 
njenim gostom in povabljencem 
k temu uspehu iskreno čestita
mo z željo, da bi njeni člani

FANT GA JE 
MOGEL PRIJE
TI, DA SE NI 
ZAGNAL V KO
KOSI. SICER PA 
JE RUNO VE
LIK PRIJATELJ 
OTROK. SAMO 
PETELINOV NE 
HORE, KDO VE 

ZAKAJ?

tudi v bodoče 
lovsko srečo.

imeli podobno
-»r

vztrajnim delom. Brez razlage, 
samo s pomočjo skript, ki so 
jih dobivali iz Ljubljane, se je 
bilo treba pripraviti na izpit, 
ki' so ga opravljali na redni 
šoli v Trbovljah. V velilko po
moč so Jim bili seminarji, ki so 
jth uspešno vodili profesorji tr
boveljske ESS. Na teh semi
narjih so dopisniki dobili od
govor na vse tisto, kar jim je 
bilo nerazumljivo ob študiju 
posameznih skript. Profesorji, 
zlasti pa tov. Steh, so pokazali 
res veliko razumevanje in jim 
ni bilo nikoli žal časa in truda, 
kadar je bilo treba priskočiti 
na pomoč.

Dopisniki pravzaprav še ne 
poznajo profesorjev Dopisne 
ekonomske šole iz Ljubljane, ki 
so jim redno pošiljali skrlpte, 
popravljali naloge, dajali pis
mene nasvete, pa so jim ven
darle hvaležni za njihov trud. 
Eno leto trajanja dopisne šole 
je pokazalo, da je ta oblika iz
obraževanja zelo koristna in bi 
jo bilo vredno razširiti tudi na 
druga področja. To šolo vodi 
narodni heroj, tov. Potoovec, ki 
se je ves posvetil vzgoji svojih 
soborcev.

Tudi ZB NOV ima velike za
sluge za to, da ljudje, kd so bili 
v času vojne v partizanih ali 
v taboriščih, po vojni pa so 
opravljali najrazličnejše poli. 
tične in druge odgovorne dolž
nosti, ki so terjal« celega člo- 
vega in ves prosti čas, lahko- 
študirajo poleg svoje službe in 
si taiko pridabivajo pogoje za 
višjo' kvalifikacijo. Zlasti požrt
vovalen je bil tajnik Okrajnega 
odbora ZB NOV, tov. Juvan, ki 
je bil vedno pripravljen po
magati. S.

TILE SO PRAVKAR PRIŠLI IZ SOLE. ZVEDAVO SO SE POSTA
VILI PRED NAŠEGA FOTOREPORTERJA, TA PA JIH JE POVA

BIL POTEM NA USTNI ČASOPIS V ZAGORJE.

IZ KAPEL
Obžalovanja vreden dogodek. — 

Puet je praznik mnogih, ki ta dan 
ponore. Naslednji dan pa Je v 
Kapelah vzbudila ogorčenje med 
ljudmi presenetljiva novica, ki Je 
vsega obsojanja vredna. — Za 
pusta.so priredili v gasilskem do
mu zabavo. Proti koncu te prire
ditve Je prišel na zabavo neki 
mož lz sosednje Hrvatske. Oble
čen Je bil v kožnato suknjo, Imel 
je tudi pištolo in večjo vsoto de
narja s seboj. Čeravno je bil ma
lo vinjen. Je bil vendar miren in 
spodoben. In prav tega mirnega 
človeka so st posamezniki »izpo
sodili«: rekli so, da bi bilo do
bro, mu odvzeti pištolo itd. Ta 
zamisel je rodila tudi žalostno de
janje. Vse do zadnjega so posa
mezniki tega moža čakali in opa
zovali in končno šli za njim. Ka
kih 500 metrov daleč od hiše so 
ga napadli, mu vzeli pištolo in 
okrog 19.000 din gotovine, ki Jo 
Je Imel s seboj. Obsojanja vredno

Sodelujte v Zasavskem 
tedniku, ker bo časnik 
s tem boljši in kvalitet

nejši!

&

Lep kulturni večer v Sp. Hrastniku
Predzadnjo soboto Je priredila 

godba na pihala »Svobode II« lz 
Sp. Hrastnika prav pohvalen kon
cert. Koncert Je bi v društveni 
dvorani. Godbeniki, v glavnem 
steklarji, so po svojem napornem 
delu naštudOraiil prav krasna 
glasbena dela In so Jih poslušalci 
nagradili z obilnim poskanjem.

Godbeniki so izvajali dela naših 
in tujih skladateljev. Vmes Je 
Igral plesni orkester svoja dela t 
solo petjem mlade pevke Abra
move.

Obisk koncerta pa ni bil poseb
no zadovoljiv, kar Je viekakor ža

lostno, če pomislimo, koliko truda 
morajo godbeniki vložiti v svoje 
delo. preden nastopijo v Javnosti.

Ob tej priložnosti so prejeli 
godbeniki za svoje večletno delo 
v godbi praktična darila, najsta
rejši godbeniki, kakor: J. Kaste
lic, Slavko Grum, V. Zaletel, 
Heler, Košler Mllhauer In Kum- 
lanc pa so dobili za svoje 25-letno 
delovanje v godbi krasne slikane 
vaze.

Dirigent Vili Zaletel] zasluži vso 
pohvalo za trud. ki ga Je vložil 
za dvig kvalitete godbe na pihala.

R. V.

posebno, da so bili v to zaple-

Jo doma male otroke .
Tečaj Rdečega križa. — Pred 

kratkim so obiskovalke tečaja RK 
končale pouk ln v povezavi 6 
LMS pripravile zaključno prire
ditev, na kateri' so dale nekaj ša- 
loiger. Na zabavi Je sodelovala 
tudi gasilska godba. Tečaj m ta 
prireditev sta dobro potekla ln 
tud- obisk zabave je bil zado
voljiv. Domačini si žele več tskih 
zabavnih in kulturnih prireditev, 
vendar so te v kraju bolj redke, 

\
V Mačkovcih je nastalo 

jezero
Konec lanskega poletja so za

čeli s pripravljalnimi deli, da bd 
se bivši graščinski ribniki v Mač
kovem pri Brestanici spet pre
uredili in vrnili svojemu prvot
nemu namenu. Dela so dosti naglo 
napredovala, ln ribiči, ki »o s* 
lotili tega posla, so prepričani, da 
bodo že letos »oživeli« ribnike z 
novim zarodom, znatno množino 
krapov in amerlikanskth postrvi. 
Vse kaže. da Jim bo načrt uspel, 
kajti v ribnike se že nateka voda 
in tiho. ozko dolinico proti Cre- 
tam zaliva voda. Čeprav prihaja 
voda Iz malega, skoro neznatnega 
potočka, Je že zalila dolinico nad 
1 kilometer daleč in Jo spremenila 
v Jezero. Zadnji čas, v dnevih hu
dega mraza, Je Jezero zamrznilo 
in površino Je pokrila močna plast 
ledu. Razumljivo je, da Je v do
linici nastalo Izvrstno drsališče, 
ki je imelo dan za dnem nič koli
ko obiskovalcev, Za mladino so 
Brestanice kakor nalašč.

Očitno je. da Je ribiško društvo 
z enim mahom ubilo dve muhi: 
v dolino se bodo vrnili rtlbnlkl, Id 
bodo v nekaj letih nedvomno pri
našali društvu korist, obenem pa 
bo novo Jezero privabilo marsi
koga, v letnem času n« prijeten 
oddih in razvedrilo na senčne 
bregove Jezera, pozimi pa na dr
sanje, Samo po sebi se pri tem 
oglaša potreba po zgraditvi manj
še, vsaj začasne okrepčevalnice
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FILM FILM FILM FILM FILM FILM
V ateljejih moskovskega filmskega štu

dija »Maksim Gorki-« so dokončali drugi 
del barvastega filma »Tihi Don«. Režiser je 
bil Sergej Gerasimov.

•
Znani filmski veteran Victor McLaglen 

je prispel v London, kjer bo igral glavno 
vlogo v filmu »Sea Fury«.
' *

Režiser Georg Tressler pripravlja film 
»Poslednja postaja Ljubezen«. Glavno mo
ško vlogo igra Horst Bucholz, partnerka pa 
je 16-letna Inge Holst, ki tokrat prvič na
stopa pred kamero.

*
Francoski časopisi poročajo o »invaziji 

tujih igralcev v francoske filmske študije«. 
Po njihovih obvestilih trenutno nastopa v 
glavnih vlogah filmov, ki jih še snemajo, 
devetnajst tujcev,

*

V filmu »Mala Italija«, ki ga v režiji 
Maria Soldatija snemajo v Italiji, je glavni 
junak največja italijanska reka Pad.

«
Lawrence Olivler je razočaran nad igro 

Marilyn Monroe v svojem filmu »Speči 
princ«. Da bi to pokazal tudi javno, je 
osnoval »Zruženje režiserjev, ki ne bodo 
nikoli več snemali z'Marilyn Monroe«.

FILM • 

Z

Z

lE

Slovenski režiser France Štiglic, ki je v 
Makedoniji z uspehom režiral »Volčjo noč«, 
bo delal spet v tej republiki. «Vardar film« 
mu je ponudil režijo v novem makedon
skem filmu »Viza zla«, za katerega je na
pisal scenarij Slavko Janevski.

*

Zagrebški »Globus« poroča, da bo znani 
ameriški režiser Elia Kazan pripravil film
ski prikaz ameriškega dramatika Williama 
Inga »Teden dni v življenju družine s 
Srednjega zahoda«. ,

«

Prikupna italijanska filmska igralka 
Rossana Podesta bo igrala glavno vlogo v 
filmu »Mara«. Pripominjajo še, da bo kma
lu že drugič postala mati. >

* *
Slava mladega ameriškega igralca An- 

thonya Perkinsa čedalje bolj raste. Mnogi 
ga imajo za naslednika Jamesa Deana. Nje
gov poslednji film, v katerem nastopa sku
paj s Sophio Loren, je »Želja pod brestom«.

Curd Jurgens je podpisal dogovor za 
glavno vlogo v filmu »Hotel sedme sreče«, Jg 
ki bo posnet na Formozi. Soigralka je In- _i

KAJ SO DOSEGLA TELESNOVZGOJNA DRUŠTVA V RADESKI OHClNIT

Velika volja do dela

grid Bergman.

FILM FILM FILM • FILM • FILM FILM FILM

V preteklih dveh tednih so te- 
lesnovzgojna društva v radeški 
občini na svojih občnih zborih 
pregledala svojo dejavnost v pre
teklem letu. Občni zbori so po 
svoji vsebini in po udeležbi dobro 
uspeli. Zanesljivo lahko trdimo, 
da so društva opravičila svoj ob
stoj. V naslednjih vrsticah bomo 
povedali nekaj več o aktivnostih 
posameznih društev.

DELOVNI DOGOVOR TVD 
»PARTIZANA« — HOTEME2 

To je prav gotovo najboljše te- 
lesnovzgojno društvo v okraju. S 
svojimi 165 člani — gojenci VPZ, 
njihovimi vzgojitelji in pod vod
stvom požrtvovalnega predsedni
ka tov. Ivanuša je to društvu do
seglo uspehe, ki jih ni moč pri
merjati. Ce danes govorimo o no
vih smereh v naših telesnovzgoj- 
nih formacijah, potem lahko tr
dimo, da so v Hotemeiu v tem 
duhu delali že od začetka. Telo
vadba, odbojka, namizni tenis, at
letika in različne druge športne 
veje so ustvarjale pisanost in ne
nehno razgibanost številnega član
stva. Redne vadbe in sploh na
črtno delo so prinesli društvu 
mnogo pomembnih uspehov tudi 
izven meja radeške občine. Šte
vilna prva mesta na republiških

»Leto 1957 je bilo leto naporov in nekaterih lepih 
uspehov,« je dejal na občnem zboru videmsko-krškega avto- 
moto društva njegov predsednik Janez Potočnik. »Speedway 
steza je .prestala .svojo prvo preizkušnjo, v lestvici repu
bliške avto-moto zveze pa je doseglo četrto mesto.«

Krčani so dolgo govorili ’ o 
tvoji speedway stezi. Lani avgu
sta pa ljubljanski im zagrebški 
radio. že pošiljata v eter krško 
vabilo na prve speedway dirke. 
Dirkališče, ki sicer še ni po
vsem dograjeno, je zahtevalo 
od celotnega AMD neverjetno 
rnero potrpežljivosti im iznajd
ljivosti. Morda je na račun tega 
nekoliko trpelo ostalo delo, to
da v glavnem smo lahko z do
seženimi uspehi zadovoljni, saj 
te mora društvo* boriti z naj
različnejšimi drugimi težavami. 
Zlasti hudo občuti izrabljenost 
voznega parka. V Vidmu- 
Krškem sicer premoremo kar le- 
Po število vozil najrazličnejših 
znamk in velikosti, toda skoro 
vsa ta stoje le v garaži. Tako

nujno trpi šolanje novih šofer
jev, kakor tudi vaje starih.

KRATEK SPREHOD NAZAJ
Predolgo bi bilo naštevati vso 

pisano dejavnost društva v mi
nulem letu. Za ilustracijo vse
splošne razgibanosti le nekaj 
kronoloških drobcev.
0 38 tečajnikov je opravilo 

vozniški izpit. Prvi letošnji te
čaj se bo začel marca,
0 Šolska mladina v Vidmu- 

Kršfcem in okoliških vaseh je 
poslušala vzgojna predavanja o 
prometu.
0 V veliko veselje pionirjev 

so bile tekme s skiroji.
0 Društvo je mnogo govo

rilo o pomanjkljivostih cest in 
o tem tudi obveščalo pristojna 
mesta.
0 Na jesen so bile uspele 

krožne vožnje na stadionu »Ma
tije Gubca«.
0 Društveni vozač Draksler 

se je udeležil najrazličnejših 
republiških in zveznih tekmo
vanj in dosegel več lepih re
zultatov.

LETOS BO MORALO DRU
ŠTVO. SKRBETI
0 za boljše delo turistične 

komisije, za vključitev večjega 
števila mladine, pa tudi ostalih 
vozačev motornih vozil, saj se 
motorizacija v Vidmu-tKrškem 
nenehno povečuje, napak pa 
tudi ni zamisel o večjem delu 
po okoliških vaseh in zaselkih.

Vzgajali bodo še lastne speed- 
way vozače.

AMD VlDEM-KRSKCf Je pri
pravilo letos takle koledar pri
reditev:

20. aprila bo lov na lisico, 
18. maja ocenjevalna vožnja, 
1. junija in 18. avgusta pa med
narodne speedway dirke na sta
dionu »Matije Gubca«.

Nogometaši »Bratstva« v Hrastniku 
so polagali obračun svojega dela

Letošnja zima j« precej muha
sta in,nagajiva, pa tudi snega je 
bolj malo. Vendar so člani Smu
čarskega društva »Kum« z Dobov
ca vsakokrat Izkoristili priložnost 
pridno trenirali ln tekmovali. — 
Društvo Je v tej sezoni imelo štiri 
društvena tekmovanja, sodelova
lo pa na več. meddruštvenih tek-

Šahovska simultanka 
v Trbovljah

Pred kratkim je v internatu 
Industrijsko * rudarske šole .v 
Trbovljah odigral šahovsko si
multanko prvokategornik Hinko 
Jazbec , ml. Prvokategornik, ki 
je bil gostoljubno sprejet, je 
Pa med šafafisti—gojenci te šole 
naletel na močan odpor. Po 3- 
hrni borbi je tov. Jazbec dose
gel naslednji rezultat: 17.5 :5.5 
v svojo korist. Zmagali so 
Borštnik, Urek, Žagar in Ka- 
divniik, remizirali pa Kondič,
Jnjac in Gorenj šek.

Na tej šoli je precej nadarje
nih -šahistov in z zanimanjem 
Pričakujejo nastop te ekipe na 
bližnjem sindikalnem prvenstvu 
v Trbovljah.

(n)
—n..........................................umu................... ............................................................♦»♦♦♦

Važno opozorilo konsumentom 
električne energije v Trbovljah
Podjetje »Elektro-Trbovlje« v Trbovljah sporoča konsu- 

m-ntom, da borno dne 2. marca 1958 daljnovoda 2X35 kV od 
Termoelektrarne Trbovlje do RTP Trbovlje in novi 10 kV 
krožni napajalni daljnovod Trbovlje dali pod napetost.

Od tega dne dalje bomo mesto Trbovlje napajali direktno 
iz Termoelektrarne Trbovlje Preko lastnih elektroenergetskih 
naprav in ne preko rudniških, kot do sedaj.

S tem se bo elektroenergetska situacija v kraju občutno 
zboljšala, oziroma se bo napetost zvišala.

Zato prosimo oziroma opominjamo vse konsumcnte 
električne energije v Trbovljah, ki imajo radijske aparate in 
r*zne električne aparate nastavljene na nižjo stopnjo nape- 
losti, da te povrnejo na normalno napetost <220 voltov), da ne 
bo prišlo tlo pregorenja aparatov.

Nadalje opominjamo prebivalstvo mesta Trbovlje, da sta 
omenjena daljnovoda pod napetostjo in s tem življenjsko 
•tovarna.

»ELEKTRO-TRBOVLJE«, TRBOVLJE

REŠITEV RAČUNSKE NALOGE IZ 7. ŠTEVILKE
Na našo šaljivo računsko nalogo, ki smo Jo objavili v 7. številki 

Oašega lista, Je obilo pionirjev in pionirk pravilno odgovorilo: po 
‘trelu jz puške ni ostal noben vrabec več na strehi, ker so vsi 
Preostali odleteli.

Žreb je prisodil nagrado za rešitev te uganke SONJI LIPEJ, 
Pčenkl 1. razreda osnovne šole, Črno št. 40, pošta Brežice, nadalje 
TINETU MATKO, učencu 4. b razreda osnovne Sole, pošta Radeče 
Pri Zidanem mostu.

Obema bomo poslali knjižno darilo po posti.
Vsem ostalim rešiteljem računske naloge, ki Jim žreb žal ni hll 

“sklonjen, za poslano pošto ln pozdrave prisrčna hvala.
UREDNIŠTVO

NOV NAGRADNI MAGIČNI KVADRAT ZA PIONIRJE

Letna skupščina nogometnega 
moštva »Bratstva« v Hrastniku 
je bila plodna in Je med drugim 
kritično ocenila dosedanje delo 
odbora ln društva. Predsednlik

Prijateljska tekma 
v odbojki

TVD »Partizan« v Leskovcu pri 
Vidmu - Krškem je povabil dija
ke Tehniške srednje šole na pri
jateljski dvoboj v odbojki.

»Tehniki« so bili veseli, da se 
po dolgem času »spanja« (tako so 
namreč imenovali zimo, kajti v 
tem času niso mogli trenirati) 
lahko udeleže tekme.

Tekma, ki je bila razburljiva že 
takoj po prvih udarcih, o tehniki 
odločili v svojo korist z rezulta
tom 3:2. V prvih dveh setih so 
prišli dijaki v vodstvo, a Leskov- 
čani so v drugih dveh izenačili.

Koncentracija — in tretji set so 
spremenili sebi v prid. Zmaga!

Pojdimo za njimi! Organiziraj
mo športna srečanja sedaj, ko 
drugod še ne delajo. —k

Najboljši smučarji z Dobovca so se 
pred odhodom na državno prvenstvo 

pomerili v slalomu
mo vam) ih ln prvenstvih v Zasov-- 
Ju in po Sloveniji. Posebno uspeš
ni so tekači v vseh vrstah in pa 
v alpskih dfecipdanah mladinci. V 
tej sezoni so se za državno pr
venstvo v alpskih disciplinah pla
sirani kar trije mladi Dobovčani. 
ki se bodo borili za najvišje dr
žavne naslove Do tega uspeha jih 
Je pripeljalo neutrudno delo in 
trening.

Preteklo nedeljo. 23. februarja. 
Je društvo pripravilo še zadnjo 
preizkušnjo pred nastopom na dr
žavnem prevensttvu, tekmovanje 
v slalomu. Na izredno strmi, le
deni, 230 m dolgi prosi a 37 vrani
cami in 80 m višinske razlike so 
se pomerili le najboljši člani in 
mladinci. Tekmovalci so se borili 
zagrizeno ln vztrajno. Izpodtouja- 
ti pa so jih tudi številni vaščani, 
ki so Jih upravičeno občudovali. 
Pravijo, da kaj talkega še niso vi
deli. In njihovo navdušenje! Dru
štvo Je spet dobilo nekaj prijate
ljev.

In rezultati? Najuspešnejši tek
movalec Je bil Marijan Bajda, ki 
Je dosegel čas 1:31.1. Pri članih 
mu le sledil Pavle Knez. Najbolj
ši mladinec, ki pa je bil v skop. 
nem plasmanu drugi. Je bil Jani 
Odlazek -<1:37,5). sledila sta mu 
Ivan Dolanc (1:40,6) in Ivan Str- 
garšek. Na lažji progi so »e po
meril: tudi pionirji

Takole so se razvrstili: 1. Ivan 
Glavač (0:50), 2. Binče Strgaršek 
In 3. Ivo Strgaršek.

In končno zaželimo našim mla
dim Dobovčanom na državnem 
prvenstvu, kr bo od I. do 3. mar
ca v Kranjski gori. kar največ

uspeha. p. R.

društva Je v svojem poročilu 
poudaril, da Je društvo s svojimi 
nogometnimi moštvi doseglo lani 
prav zadovoljive uspehe, saj je 
prvo moštvo doseglo v spomladan
skem delu tekmovanja maribor- 
sko-celjske nogometne lige 4. 
mesto, v jesenskem delu pa 2. me
sto. Društvo trna registriranih 31 
igralcev in 30 mladincev.

Predsednikovo poročilo Je kri
tično menjalo, da je bilo premalo 
dela s samimi člani. Tudi nasled
nja razprava je poudarjala, da so 
imeli odborniki premalo sestan
kov, namreč samo dva. kar Je za 
napredek društva premalo. Prav 
tako so na skupščini kritično oce
nili delo ln sojenje posameznih 
sodnikov, kar kvari društveno 
moralo. V glavnem pa so na obč
nem zboru poudarili, da je 
bilo premalo dela z mladinci, 
prav tako sodijo igralci, da Igra
lec ne more bitj, hkrati tudi tre
ner moštva.

V pretekli športni sezoni so 
imeli igralci društva težave v tem, 
da so morali vse tekme odigrati 
na tujih Igriščih. Igralci niso 
imeli igrišča za treninge, ta 
nevšečnost bo pa letos odpadla. 
Domače igrišče bo za spomladan
sko tekmovanje že pripravljeno, 
odprto pa Je še vprašanje garde
robe in kopalnice. — V razpravi so 
nadalje ostro ošiball odnose po
sameznih igralcev, ki so pred tek
mami popivali in se med seboj 
netovariško vedli. Vsekakor bo 
treba skrbeti tudi za to, da se 
čimprej Zgradi zraven Igrišče 
športni dom, tako da bo tudi mla
dina Sp. Hrastnika Imela kam za
hajati ln ne samo v gostilne.

Ob zaključku Je skupščina Izvo
lila nov odbor š tov. dr. Jožetom 
Toplakom pa čelu ter predvidela 
nadalje gradbeni odbor, ki mu bo 
načeloval tov. Klanjšek. — Ljubi
telji športa žele videti v letoš
njem letu dobre tekme ln žele 
igralcem čimveč uspehov v bliž
nji sezoni. R. V.

ln okrajnih tekmovanjih so po
trdila pravilno delo. Skrb za ka
dre Je bila partizanovcem v Ho- 
temežu ena izmed prvih nalog, 
zato je jasno, da uspehi tudi v 
bodoče ne bodo izostali.

Preteklo leto so tu zgfadili tudi 
nov plavalni bazen, ki odpira 
mnogo novih možnosti za še bolj 
uspešno delo. — Delovni program 
za bodoče leto je Izredno pisan in 
bo zahteval mnogo truda. Prepri
čani pa smo lahko, da ga bodo 
požrtvovalni voditelji ln aktivni 
pripadniki društva prav gotovo 
v celoti izvršili.

... V TOVARNI PAPIRJA 
so pripadniki TVD »Partizana« na 
občnem zboru prav tako ugotovi
li, da je bilo preteklo delo uspeš
no. Gonilna sila tega društva je 
prav gotovo mladina, ki Je poka
zala največ dejavnosti ne samo 
doma, ampak tudi izven svojega 
delovnega območja. Partizanove! 
iz papirnice so s športnimi na
stopi na Podkumu, Svibnem In 
po ostalih vaseh vzbudili zani
manje za telesno kulturo tudi 
tam, kjer tega do sedaj ni bilo. 
Tudi člani tega društva so na 
nekaterih tekmovanjih dosegli le
pe uspehe in je treba njihovo 
delo v celoti potrditi.

Za osnovno nalogo v bodoče so 
si zadali skrb za množičnost in za 
povečano pisanost v svojih vr
stah.

... V RADEČAH
Za radeško TVD »Partizan« so 

nekateri trdili, da ni dovolj de
lavno. Občni zbor društva pa Je 
pokazal vse drugačno podobo. O 
nedelavnosti sploh ni mogoče go
voriti. Take aktivnosti, kot so Jo 
zaznamovali v preteklem letu, v 
Radečah že dolgo ni bilo. Ce so 
včasih vadbene ure izostale, so 
pa v tem času številni, zlasti mla
di člani pokazali svojo dejavnost

TELESNA KULTURA 
Slovan visoko poražen 

Rudar:Slovan (Ljubljana) 7:1 (4:1)
Trboveljski »Rudar« se temelji

to pripravlja na pričetek spomla
danskega tekmovanja v maribor
sko - varaždinski nogometni ligi. 
Na tihem lahko upamo na II. zve
zno ligo.

V nedeljo se Je zbralo na sta
dionu »Rudarja« preko 508 gle
dalcev, ki so bili priča zanimivi 
igri domačinov, ki so tokrat kar 
sedemkrat potresli mrežo gostov 
iz Ljubljane. Moštvo »Slovana« 
iz Ljubljane je bilo enakovreden 
nasprotnik »Rudarja samo prvih 
20 minut, pozneje pa le močno 
popustilo. Ze sam rezultat 4:6 v 
prvem polčasu nam to potrdi. — 
Za »Rudarja« so bili uspešni Pri
stav v 8. minuti, Majcen v 16., 
Sore v 32., Opresnik v 34. ln *9. 
minuti ter Maks v 67. in 73. mi
nuti.

Gostje so dosegli častni gol iz 
enajstmetrovke.

Kinematografi
Kino »Delavski dom« v Trbov

ljah: od 28. 2. do J. 3. 1958 jug. 
film »SAMO LJUDJE«; od 4. do 
7. marca pa češki film »KRO- 
KOTIT«.

Kino »Svoboda« Trbovlje II: — od 
28. febr. do 3. marca franc, film 
»USODNA SREČANJA«; nasled
nji! teden od 7. 40 10. marca pa 
amer barvni film »MAŠČEVA
LEC IZ DALASA«.

Kino »Svoboda« Vldem-Krško: 1. 
do 2. marca amer. vistavlslon 
film »NISMO MI ANGELI«; 6. 
in 6. marca ital. film »NA RO
BU PREPADA«; 8. ln 9. marca 
ruski barvni klnemaskope film 
»PROLOG«.

Kino Brežice: 1. ln 3 marca amer. 
barvni clnemascope film — 
»ZLOMIJENO KOPJE«.

Kino Sevnica: — 1. in 2. marca 
madžarski film »LILIOMFI«; I. 
in 9. marca pa amer. film »NA
SILJE«.

Mali oglasi

Namiznoteniški turnir 
v Hrastniku

Namiznoteniški klub »Kemičar« 
iz Hrastnika Je preteklo nedeljo 
organiziral tekmovanje posavskih 
namiznoteniških skupin za me
morial narodnega heroja Joška 
Meniha-Raj ka.

Tekmovanja se Je udeležilo 74 
tekmovalcev iz šest klubov Po
savja; »Kemlčarja« lz Hrastnika, 
»Rudarja« lz Hrastnika, »Rudarja« 
lz Trbovelj, »Partizana« iz Litije 
In Vidma, Krškega ter Teniški 
klub Sevnica.

Kot favoriti so se že v začetku 
pokazali domačini lz Hrastnika. 
Tako so bili v zaključnem tekmo
vanju zmagovalci: pri članih Vili 
Ojsteršek, Ferdo 2lindra pri mla
dincih, nadalje F. Vačko, pri 
pionirjih pa H. Frankovič — vsi 
člani »Kemlčarja« iz Hrastnika.

Tekmovanje Je bilo dobro orga
nizirano ln zaslužijo prieditelji 
vso pohvalo.

PRODAJAMO negotlnsfco naravno 
črno to belo vlito od 5 1 naprej 
po 150 din v Trbovljah, Partizan
ska cesta štev. 40.

OD 17. NA 18. T. M. setu izgubila 
na poti s postaje zložljiv dežnik. 
Najditelja prosim, da ga vrne 
v Dijaški dom, Trbovlje.

PREKLIC
Podpisan) Silvo Zupančič. « ce

star, Malkovec, p. Tržišče, pre
klicujem s tem vse obrekljive 
izjave, ki sem Jih izrekel o Jo
žetu Izgoršku, cestnemu nadzor
niku iz Orešja, p. Sevnica, »te 
obžalujem ter se Izgoršku zahva
ljujem, da je odstopil od tožbe.

V zahvali družine Kumtotc 
Je zadnjič pomotoma izostala 
godba Svobode I Hrastnik, ker 
tokrat popravljamo.

ZAHVALA
Zahvaljujemo se vsem. ki 90 

spremljali na zadnji poti našega 
dobrega moža, očeta in deda

JAKOBA RAJEVCA, 
nadalje vsem darovalcem vencev, 
duhovniku za poslovilni govor, 
pevskemu društvu »Slavček«, god
bi. Obenem se zahvaljujemo dok
torju Kržišniku ln strežnemu 
osebju bolnišnice.

Žalujoči; žena Marija, otroci: 
Bilca, Milica, Oto ln Dragica 
z družinami, ter ostalo so

rodstvo.

drugje: v lahki atletiki, namiz
nem tenisu itd. Letno telovadišče 
je bilo skozi vse poletje prostor, 
kjer so številni člani gojili raz
lične športne discipline, ki pa so 
vse pomenile močno razgibanost. 
Mladina je bila v društvu najde- 
lavnejša in o njenih sposobnostih 
pričajo tudi prva mesta v mno
goboju, atletiki in različnih dru
gih tekmovanjih. Pod dobrim

vodstvom neutrudnega predsed
nika tov. Laznika lahko društvo 
preteklo leto prišteje v vrsto 
svojih najdelavnejših let.

V bodoče bo glavna naloga čru- 
štva pomnožiti vrste ln urediti 
kadrovsko vprašanje, katero jo 
zelo kritično. Lahko pa smo pre
pričani, da bodo starejši tovariši 
skupno z mlajšimi rešili tudi to 
vprašanje.

honce počitnic za rokometaše
Pred nedavnim so se ljubitelji 

rokometnega športa v Trbovljah 
zbrali k rednemu letnemu občne
mu zboru v domu SD »Rudarja«.

»Ne zgolj iz formalnosti, temveč 
predvsem zaradi tega, da pregle
damo naše delo v preteklem letu, 
da ugotovimo nepravilnosti in 
uspehe ter si določimo smernice 
za nadaljnje delo, smo se danes 
zbrali na 5. rednem občnem zboru. 
Pet let ni dolga doba, vendar lah
ko z zadovoljstvom ugotovimo, da 
niso samo člani našega društva 
tisti, ki goje lo zvrst športa, tem
več se mladina, tako v šoli kot 
izven nje z velikim veseljem 
ukvarja z rokomet<yn. katerega 
korenine so prav v naši sekciji. 
Medtem ko smo v preteidih letih 
svojo dejavnost, v pretežni večini 
posvetili razvoju naših igralcev, 
Je danes naša dolžnost, da razši
rimo rokomet — zlasti m a M roko
met — med delovne kolektive in 
šole, kjer bomo imeli bogato za
ledje kvalitetnih igralk* in igral
cev, obenem pa mladini nudili 
zdravo športno razvedrilo,« — je 
dejal tajnik rokometne sekcije v 
začetku svojega poročila.

V tem smislu je potekal občni 
zbor vse do konca. — Kaj povedo 
številke o delu v pretekli sezoni? 
Rokometaši so imeki lastnega tre
nerja irf so tako uspeli zboljšati 
tehniko in taktiko igranja. Letos 
trenerja sicer ne bo, toda starejši 
igralci bodo s svojim znanjem po
magali, kolikor bo to pač v nji
hovih močeh. — Člani so odigrali 
49 tekem v malem In velikem ro
kometu, B moštvo 14. ženske 3 
tekme. Se druge številke, ki pa 
jih tu ne bomo navajali, nam po
vedo, da je bila sekcija zelo de
lavna. Sicer pa nam že to, da so 
se rokometaši uvrstili v zvezno 
ligo, že precej pove, daeiravno se

je malo »zataknilo« ln je moštvo 
v Jesenskem delu ostalo na zad
njem mestu (tu še ni upoštevan 
proterft proti Bosni, ki za sedaj 
še ni rešen). Priznati moramo, da 
le tekmovanje v taki konkurenci 
zelo težavna in odgovorna naloga. 
Zato so fantje sklenili, da se bo
do v bodoče še resneje lotili svo- 

naloge — čirfibolj uspešno in 
častno zastopati slovenski roko
met v zvezni ligi.

Nadalje so na občnem zboru 
razpravljali o pridobivanju novih 
članov. Fantje so mnenja, da bi 
se rokomet široko razmahnil, če 
bi starejši igralci prevzeli morda 
enkrat ali dvakrat šolsko uro ob^ 
vezne telovadbe sporazumno i 
upravami . industrijske, rudarske 
ali vajenske šole, kjer nimajo va
diteljev za rokomet. Možno pa bi 
bilo formirati nove ekipe, katerih 
boljši igralci bi se lahko uspešno 
uveljavili v ligaškem moštvu.

Z delom je ponovno pričela žen
ska sekcija in potrebna bo prav 
gotovo širša akcija, da se ženska 
sekcija okrepi s članicami, saj bi 
ji bil le tedaj zagotovljen obstoj. 
Mimogrede omenjeno je žalostno, 
da je malokje tako malo ženske 
mladine v športnem življenju kot 
ravno v Trbovljah. Potrebno bi 
bilo, da o tem pojavu razmišljajo 
vsa športna društva v kraju.

To naj bi bile glavne smernice 
za delo v bodoči sezoni. Nedvom
no bo zlasti razmahu rokometa 
mnogo koristilo novo betonsko 
igrišče za mali rokomet.

Želimo, da bi nov odbor v svo
jem delu dosegel zaželen uspeh in 
da bi fantje — rokometaši nale
teli na razumevanje, katerega 
vsekakor zaslužijo, kajti le tedaj 
bo sekcija lahko izpolnila svoje 
obveze in uspehe brez dvoma §• 
povečala.

•*.»* .•..•»•* *•».••*•.  ...... ••»•••*• •♦•••••••        
Ob koncu leta bodo

Člani Prešernove družbe

prejeli za redno članarino 320 din pet, za 550 din pa celo 
sedem knjig. Ena izmed njih je

IVAN RIBIC: SIN
V redno zbirko je uvrščeno najnovejše delo plodovitega 

pisatelja Ivana Ribiča, ki ga bralci poznajo zlasti po knjigah 
-Stopinje v snegu« in »Kala«. To pot se razteza dejanje nje
gove povesti od prve svetovne vojne preko časa med dvema 
vojnama v drugo svetovno vojno. V povesti »Sin« je pisatelj 
v liku kovača Matevža, ki je v prvi vojni postal invalid, 
prikazal boj za obstoj malega človeka, ki ga je pohabila 
vojna. Matevž je postal hud sovražnik vojne in nasilja in 
vnet glasnik miru na svetu. Zato dobiva ta knjiga na pragu 
atomskega obdobja, ko se milijoni in milijoni vseh narodov 
sveta borijo za mir, še posebno vrednost.

Pohitite z vpisom! Člane vpisu jejo, poverjeniki Prešer
nove družbe, ki so skoraj v vseh šolah in večjih podjetjih, 
vse knjigarne, podružnice »Slovenskega poročevalca« in 
»Ljudske pravice« ln uprava Prešernove družbe v Ljubljani, 
Erjavčeva c. 14 a.

RAZGLAS
ROK ZA VLAGANJE PROŠENJ ZA SEČNA EUVOLJENJA 

ZA SEČNO SEZONO 1959

V omislil 5. člena uredbe o sečnjah gozdnega drevja (Ur. liri 
LRS štev. 27-141/57) se za območje občine Zagorje ob Savi do
loča rok za vlaganje prošenj za izdajo sečnih dovoljenj za sečno 

sezono 1959 od

1. MARCA DO 15. APRILA 1958
Prošnja za sečno dovoljenje mora biti spisana na predpisanem 
obrazcu čitljivo in popolno, (izpolnjena mora biti v vseh rubri
kah). — Obrazci in ostala navodila se dobijo pri kmetijskih za
drugah. — Prošnje, vložene v rednem roku, so v smislu točke 1, 

člena 6, zakona o taksah proste kolkovine.
Vse prošnje, vložene po 15. aprilu 1958, pa morajo bili pravilno 

kolkovane tar vložene pri Obč. LO Zagorje ob Savi.
Oddelek za gospodarstvo 

in komunalne zadeve 
Obč. LO Zagorje

RAZGLAS
Obč. LO Brežice,- oddelek za gosp. in kom. zadeve raz

pisuje na osnovi 5. člena Uredbe o sečnjah gozdnega drevja 
(Ur. list LRS št. 27-141-57) rok za vlaganje prošenj za sečna 
dovoljenja za sečno sezono 1958-59 in sicer

od 1. marca do 15. aprila 1958.
Prošnje lahko vložijo lastniki ali upravitelji zasebnih 

gozdov ter upravitelji oz. koristniki gozdov splošnega ljud
skega premoženja, s kateremi ne gospodari gozdno gospo
darstvo. Prošnje se vlagajo na predpisanih obrazcih pri 
kmetijskih zadrugah. V razpisanem roku vložene prošnje 
so taks (kolkovine) proste. Opozarjamo vse dolžnike gozd
nega sklada, da njih prošnje pe bodo rešene, dokler ne 
poravnajo vseh zaostalih obveznosti do gozdnega sklada,

1
BESEDE (vodoravno ln navpič

no): l. »ledi za bliskom: 2. z njo 
delamo; 3. nasuta, obsuta zem
lja; 4. v njej shranjujejo Solarji 
zvezke.

ČRKE: AAA, G, KK, MM,
OOOO, PP, RR. FRAKIC

KOPITAR.
Rešitve magičnega kvadrata nam prinesite ali pa poSljlte po 

Posti do nedelje, 9. marca opoldne. Za pravilno rešitev Imamo prl- 
Jfavlje.nl dve knjižni nagradi, ki Ju bomo razdelili po odločitvi

Ko boste odgovorili, ne pozabite navesti poleg svojega Imena to 
priimlfa Vidi razred šole, ki Jo obiskujete, nadalje pošto to kraj. 
■Jer »te doma.

Vsem pionirjem lep« pozirave!
UREDNIŠTVO

75. — Akcija Je uspela, par
tizani so našli precejšnjo zalo
go tobaka. Vsi so hill zadovolj
ni, že posebno zato, ker ni pri
šlo do spopada z nemškimi vo
jaki. Drugi dan eo bili Nemci 
seveda presenečeni. Sklenili so, 
da se bodo partizanom za to 
maščevati. Pa kako naj bi se 
jim oddolžili, ko pa ae posadka, 
ki je bila v kraju, še podnevi 
ni upala na obhodu iti do kon
ca kraja. Nemški vojaki so že 
začeli spoznavati, da ni nikder 
več varno zanje. Le vodstvo »e 
s tem ni strinjalo.

78. — Ce® leto dni je bil Bo
jan še vedno v enoti. Kakor 
prej, je tudi še sedaj opravljal 
kurirsko službo« Prenašal de 
pošto čez Savo, v prostem času 
pa se je uril v vojaških vešči
nah. Silni je tako postal že kar 
cel partizan. Ce® simo Je zra
ste! tako, da Je bdi videti že 
kar cel možak. Posebno dobro 
mu je pri stojal a titovka, na ka-1 
terl se je bleščala velika rdeča 
peterokraka zvezda. Imel Je 
tudi že priborjeno puško. Silni 
je Ml na oboje kar precej po
nosen.

77. — Spomladi leta 1944 »o 
začeti ljudje vedno pogosteje 
prihajati v gozdove. Nemškim 
oblastem to igi bilo pogodu. Za
to so okrepili moštva Po svojih 
postojankah, predvsem z name
nom, da bi vojaki pogosteje na- 
napadaU partizanske položaje. 
Napadi ao bili res številnejši, 
na borbo pa ao bili seveda pri
pravljeni tudi partlsant. Tj so 
vedeli natanko aa vsak premik 
okupatorjevih čet v dolini ln za 
smer prenrika. Zato ao se lahko 
vselej pravočasno pripravili na 
rpopad.

^8. — Nekega dne je moral 
Silni v bližnjo vas, da poizve, 
kako je s sovražnikom. To pot 
pa ni imel sreče. 2e ko je šel 
proti vasi, se mu Je zdelo, da 
nekaj ni v redu. Iz hiše, kjer 
so se zbirali kurirji, je bilo sli
šati glasen pomenek. Mirili je, 
da je že zamudil dogovorjeno 
uro. Ko pa je prišel bliže htše, 
je zagledal pri vratih nemške
ga vojaka s puško, pripravlje
no za strel. Stilni je hitro sko
čil za hišo v zaklon. Ko je pre
senečeni nemški vojak ustrelil, 
je bU Silni že na varnem. Tu
di en ni miroval.



»EASAVSKI TEDNIK« l. marca 1958 — Štev. 9 1

teni primeru elektronike.
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FLORENTINA
XXXVIII. nadaljevanje

Tovornjak Je zapeljal na stransko' pot. V noč. V 
gozd ... Naenkrat so zagledali tablo. Na tabli je bila z 
velikimi črkami napisana besedica »Listen«. Peljali so se 
skozi vas, slišali so lajež psov, zapiranje kmečkih vrat. 
Potem so spet zavili na stransko cesto, v temo in ...

Naenkrat zavore. Vozilo se je naglo zaustavilo, V pol
temi je Ralf opazil neki vhod. Iznad vhoda je bila pri
trjena tabla »žaga Listen«. Prišli so na cilj.

Prosper je izstopil in potrkal na vhodna vrata. S svojo 
žepno svetilko je osvetljeval vhod in dvorišče. Vse je bilo 
tiho, kot da ni nikjer žive duše. Samo polzastrti žarometi 
avtomobila so razsvetljevali neposredno okolico. Tam v 
polmraku so videli obrise nekih poslopij . .. Prišli so na 
cilj!

Končno slišijo korake. In nato zapovedujoč glas: 
»Roke kvišku! Niti koraka naprej! Kdo je?« — Prosper 
se premakne in zagleda pred seboj cev strojne pištole in 
nehote dvigne roke. Ralf, ki je ostal nekoliko zadaj, ne
hote tipa po svojem revolverju. Sliši se šklepet orožja.

— Geslo? ... odjekne zapovedujoč glas skozi noč.
— Hudič ima zeleno dlako, — odgovori Ralf s komaj 

zaznavnim, drhtečim glasom.
Ralf je napeto gledal v mrak in tamkaj zagledal obri

se neke visoke postave s cevjo strojne puške, uperjeno 
vanje. Florentina se je stisnila v kotiček vozila in pre
nehala dihati.

Vhod se je škripaje odprl. Neki visok, močan človek 
je prišel bliže. Strojna puška je bila še vedno uperjena v 
neznance. .

— Kaj je? Kaj hočete? — vpraša neznanec s strogim 
glasom.

Prosper mu brez besed pomoli listič papirja. Nezna
nec ga naglo pogleda. Listič papirja je bil pismeno po
velje polkovnika Zorena, da se prinašalcu tega dokumenta 
preda skladišče orožja št. 26.

* — Kdo ste vi? — vpraša človek začudeno in se obrne
k Prosper ju.

— Jaz sem major Jocksen, — odgovori Prosper in se 
obrne k Ralfu in Florentini.

— Kaj? Vi ste major Jocksen? — Lice neznanca pre
leti radosten nasmeh in že ima iztegnjeno roko. — Ne
navadno sem vesel, ko vas vidim. Jaz sem Renier...

Renier je lastnik žage, in istočasno šef skupine Po- 
kreta odpora v Listenu. Neustrašljiv, brezobziren, fanati
čen. Ogorčen sovražnik okupatorjev, pripravljen na vsako 
žrtev v boju proti nacistom. Ko je Renier zagledal Flo- 
rentino, se je močno iznenadil.

— Oh, madame. tudi vi ste prišli! Kakšna čast in 
kakšno prijetno presenečenje za nas!__

Medtem sta izstopila iz vozila tudi Ralf ih' Leen. 
Renier jih je vprašujoče gledal.

— Kdo sta ta dva? — vpraša.
— Dva naša dobra sodelavca, — odgovori Prosper.
Belgijec zažvižga. Slišijo se koraki in nekhj hipov 

kasneje se izlušči iz teme še ena postava, ki se ustavi ob 
Renieru. Na ramenu ji je visel strojni revolver.

— Pokliči ostale! — mu reče Renier. — Hitro! — Po
tem se znova obrne k Prosperju: — Potrebno je več ljudi, 
da bomo lahko izkopali orožje. Ali bi lahko pomagal kdo 
izmed vas, recimo tale!... in pokaže na Ralfa. Ta bi šel 
lahko z našimi ljudmi naprej, globlje v gozd...

Nekoliko hipov kasneje se je Ralf vozil z neznanci 
globlje v gozd. Sedel je za volanom težkega tovornjaka 
in se- ves predal svojemu delu. Prizadeval si je, da ne bi 
z ničemer dal povoda za kakršna koli vprašanja, kajti ob 
njem je sedel neki velik človek v balonskem plašču, s 
kapo, vrženo na ramena, in s cigareto v ustih. Ta je nekdo 
od Renierovih ljudi. (Nadaljevanje sledi.)

ATOMSKA TAJNICA
ZA SVOJE DELO PREJEMA ZELO DOBRO PLAČO, A KAJ TO, KO PA VARUJE PREHUDE SKRIVNOSTI

IN ZANJO NI VEC SVOBODE NE VESELJA

NenavdHne službe in, še bolj 
nenavadne usode se porajajo v 
dobi, v kateri živimo, ko uče
njaki vseh dežel v laboratorijih 
spreminjajo temelje znanosti, 
ko tekmujejo, kdo bo prej od
kril tisto, kar bo dalo njegovi 
domovin! nadoblast nad drugi
mi narodi, ko . ..

Skrivnosti, same skrivnosti, 
ki lj'ih je treba nadvse skrbno 
varovati da op odk' ■ !?:o
nepoklicanim prej, kot je to
potieono. V ta urine,, se Lvu- 
jejo ogromni zneski, žrtvujejo 
se materialne dobrine in žrtvu
je se tudi — človek

Splošna izobrazba 
ameriških študentov

Študentom univerze v Chicagu 
ln Coloradu so povedali 20 imen 
znanih osebnosti. Izkazalo se je 
pa, da so študenti vedeli samo za 
štiri osebnosti, kdo so m kaj so 
(Adlai Stevenson, Karel Marx, 
Peter Townsend in kralj gang
sterjev Dillinger). Za Wally Simp
son so mnogi študentje odgovo
rili. da je »vzgojiteljica na angle
škem dvoru«. Samo en študent 
je vedel povedati. kdo je De 
Gaulle in samo četrtini od vpra
šanih Je bilo znano, kdo so Picas
so. Wagner, Verdi in Cromvell.

Pri razuiih poskusih v labo
ratorijih, pri risanju načrtov, 
pri izdelovanju sila zapletenih 
računov so potrebni ne samo 
sposobni, marveč tudi zanes
ljivi ljudje. Vse delo te vrste 
je več ali manj nevidno, za 
nepoučenega človeka velika 
uganka, neznanka, ki je naj
večkrat niti ne poskuša rešiti, 
ke.r zainjo ne ve. .

Ena najbolj skrivnostnih oseb 
v ameriškem »atomskem mestu« 
je tajnica. To je dr. Rita Qr- 
felis. »Atomska tajnica«.

Za svoje dejo prejema okoli 
1500 dolarjev na mesec in je 
brez dvoma najbolje plačana 
tajnica na svetu.

Toda ...
Živeti mora popolnoma loče

no od ostalega sveta. Njeno sta
novanje je kovinski blok — po
slopje premera okoli 60 metrov. 
Stalno je zastražena. Ne more 
iti sama ne v gledališče ne v 
kino. Ne sime se družiti ne s 
prijatelji ne z znanci. Dva oseb
na varuha sta nepretrgoma 
pred vrati njene sobe.

Danes ima 35 let in je lepa 
ter mikavna svetlolaska. Zanjo 
ni več ne veselja ne svobode 
Kljub taiko veliki palači. K!i|v 
privlačnosti.

Zanimivosti
na razstavi v Bruslju

Med številnimi festivali, ki jih 
bodo priredili v okviru svetov
ne razstave, ki jo bodo sredi 
aprila letošnjega leta odprli v 
Bruslju, bo tudi festival gramo
fonskih plošč. Po radiu in tele
viziji bodo najprej preko nate
čaja izbrali plošče. Te bodo pri
šle v ožji odbor za ta festival, 
ki bo pod pokroviteljstvom OZN 
in mednarod. glasbenega sveta.

Od 15. do 19. avgusta bo fe. 
stival elektronske glasbe. Pri
reditelji hočejo tako opozoriti 
na zvezo med umetnostjo in ve-
lilumclrim nanrorllmm tnVinilrn v

Dr. Rita Orfels je' mnogo važ
nejša oseba kot marsikak atom
ski učenjak v Ameriki, saj se 
pri njej zbirajo vsi načrti in 
poročila, izsledki vseh posku
sov, ki jih sporočijo posamezni 
znanstveniki.

Je pa tajnica v tej stroki do
ma. Dvanajst let je sodelovala 
pri poskusih v laboratoriju. 
Njena stroka je jedrska lizika.

Njeno bivališče nosi naziv 
»Ameriška soba dokumentov«. 
Cez dan sedi v prvem nadstrop
ju poslopja, ki je popolnoma 
varno pred atomskimi bomba
mi. Tam je njen urad. Vsa vra
ta se odpirajo edinole s po
močjo elektrike. V teh prosto
rih so spravljene največje 
skrivnosti na svetu: več kot 
milijon raznih načrtov in risb, 
arhiv do sedaj znanih uspehov 
in odkritij termonuiklerarnih po
skusov kakor tuidj osebne li
stine učenjakov, ki delajo v 
zavodu. »Ako bi se kaka tuja 
sila polastila tega arhiva in 
Rite Orfels, tedaj bi bila Ame
rika brez obrambe.« pravijo v 
vojaških krogih.

:s predstava prav lepa, 
kajne?«

ivo o. se pa zgodilo, da bi Jo 
morda kdo ugrabil in odpeljal, 
ima v žepu vedno pripravljeno 
stekleno cevko s strupom . ..

Ako je treba in kadar želi, se 
more še bolj skriti. Samo na 
gumb pritisne in ves blok se 
pogrezne globoko pod zemljo.

Kljub temu, da ve Kita Orfels 
za vse največje skrivnosti na 
sveto. -v srečna

»Želim si lastni dom, mo
ža, ctro.K. Lame so te /.e. j e lie- 
izpolnjive. Zavidam drugim že
nam . . . «

Denar, prav zares, ni vse . ..

Ali že veste...
— da je zarjavelo železo težje 

od nezarjavelega? To pa zato, 
ker vsebuje zarjavelo železo 
tudi pridobljeni kisik;

— da so plule do Napoleono
vih vojn trgovske ladje obo
rožene s topovi in ostalim orož
jem, da so se lahko branile 
pred napadi gusarjev?

Usodna pomota
Sodnik v Seattle (ZDA) je bil 

silno presenečen, ko so ponoči 
prišli k njemu policisti in ga 
aretirali. Naravnost az postelje 
so ga gnali v zapor. Ne protesti 
niso pomagali ne upiranje. Ime
li so zaporno povelje, katerega 
je on sam podpisal.

Kako pa je moglo do tega 
priti, da je sam zase podpisal 
zaporno povelje?

V raztresenosti je napisal v 
prostor, kjer mora biti ime ti
stega, katerega je treba areti
rati, svoje ime.

Sele naslednjega dne se je 
zadeva pojasnila. Vsekakor ne
rodna zadeva!

Moč navade
Gospod Per.egrin je trgovski 

potnik. Njegova žena, gospa 
Amalija, pa je blagajničarka v 
nekem nočnem lokalu.

Gospod Peregrin je redkokdaj 
doma. Gospa Amaliji pa je 
tako živa in ljubka gospa.

Po več mesecih pa je gospod 
Peregrin danes le v domačem 
krogu. Po dobri večerji sta se 
odpravila gospod in gospa Pe. 
regrin k počitku.

Sredi noči se gospa Amalija 
vsa prestrašena prebudi in za-* 
čne polglasno buditi gospoda 
Peregrina:

»Vstani! Brž! Brž! Moj mož 
prihaja!«

In gospod Peregrin je ves 
preplašen planil iz postelje in 
se naglo — skril v omaro.

PRETRESLJIV JE POGLED NA NEDOLŽNE ŽRTVE FRANCOSKEGA IMPERIALIZMA. TUNIZIJ
SKO LJUDSTVO NE DO NIKDAR POZABILO TISTEGA FEBRUARSKEGA DNE. KO SO V VASI 

SAKIET JUSEF OBLEŽALI NEDOLŽNI LJUDJE

V Bruslju se bodo zbrali tudi 
po rasti najvišji Belgijci, ki se 
bodo zvrstili najprej v mimo
hodu, nato pa imeli svoj ples. 
Ni znano, ali so prireditelji po
skrbeli tudi za primerne part
nerke. Zupani vseh belgijskih 
mest bodo, oblečeni v uradne 
uniforme, korakali po bruselj
skih ulicah, potlej pa bodo — 
za razliko od velikanov — odšli 
na svečano akademijo.

Predviden je tudi natečaj, ka
kršnega doslej še ni bilo — za 
najboljši film vseh časov. V 
poštev bodo prišli vsi filmi, po
sneti od prvih početkov, ki jih 
je napravila kinematografija pa 
do lc'a 1956. 'Vodilni strokov
njaki za zgodovino filma bodo 
sestavljali listo filmov, ki pri
dejo v poštev. Posebna žirija pa 
bo nato iz tega seznama izbrala 
dvajset filmov za predvajanje, 
nato pa bodo sestavili še rang 
lestvice desetih najboljših fil
mov vseh časov. Mimo tega pa 
bodo v Bruslju še priredili sve 
(ovni filmski festival. ,

Na sporedu bo tudi veliko 
tekmovanje v pirotehniki (o 
ročnosti v ravnanju z vnetlji
vimi snovmi), na katero so po
vabili vse sodelujoče države. - 
Zmagovalec, ki bo pokazal naj
večjo ročnost in mojstrstvo v 
ognjemetu, bo dobil pokal. Ja
ponci — znameniti po svojih 
pirotehničnih spretnostih — ve
ljajo za glavne favorite.

Evropska skupnost za premog 
fn jeklo bo prikazala na sve
tovni razstavi -velik premogov
nik, Izdelan iz kartona.

Nizozemci pa bodo napravili 
polder in tako prikazali, kako 
jemljejo morju zemljo«

Neha moskovska delavnica 
umetne obrti bo Izdelala 80 cm 
visoko vazo, v katero bodo vde
lali 2000 dragih kamnov.

Priredili bodo tudi mednarod
ni prikaz avtomobilov iz prvega 
leta dvajsetega stoletja.

In razen tega še mnogo dru. 
gega.

p. Joto. uv, kje- je 
urad in arhiv, ima Rita svoje 
stanovanje. Obsega dve sobi, ki 
sta opremljeni z vsem udobjem. 
To je zasebno kraljestvo »atom
ske tajnice«. Toda tudi tukaj ni 
nikoli brez nadzorstva. Dva taj
na policista stojita noč in dan 
pred njenimi vrati.

Do nje se ne more kar tako. 
Edino dve osebi lahko neposre
dno govorita z njo, ji dajeta 
naročila, ukaze in navodila. 
Prva oseba je predsednik ZDA, 
a druga, neka vojaška osebnost, 
ki jo pozna edinole ona sama.

Ko je sprejela sedanje mesto, 
se je pismeno obvezala, da se 
ne bo nikoli poročila. S tem se 
je odrekla sreči vsake žene — 
materinstvu in lastnemu domu.

Včasih gre tudi v gledališče. 
Brž so okrog nje radovedni no
vinarji in reporteriji, Obsiplje
jo jo z vprašanji. A njen odgo
vor je le zagoneten smehljaj in 
molk. Ali pa odgovarja s takim
le vprašanjem:

»Zdi se mi. gospodje, da bo

Domislice
Moški zmeraj govorijo tako, 

kakor da bi bile vsega krive 
ženske. Najprej tekajo za njimi, 
potem jih pa preklinjajo, češ 
da so jiih zapeljale — stara za
bloda Evi.

Zlato se preizkuša z ognjem, 
ženske z zlatom, moški z žen
skami.

Racije v Alžiru

3?olitični mozaik
KDAJ FRANCOZI KLJUBUJEJO 

Kadar gre za Ameriko, se Francozom ne zdi narobe, če 
je kdaj prizadeta. Sedaj francoski tisk s ponosom poudarja, 
da namerava francoska letalska družba »Air France" odpo
vedati dogovor iz leta 1940. Posledice tega bodo vidne čez 
leto dni: nobeno ameriško letalo se ne bo več pojavilo nad 
Francijo in tudi noben francoski avion ne bo več letel nad 
ameriškim ozemljem. Seveda, gre za potniška letala, a ven
dar: vsi naj vedo, kaj si Francozi upajo proti — ZDA.

To je smisel te novice.

V CEM SO FRANCOZI PRVI 
Dasiravno doživljajo Francozi v diplomaciji, v politiki in 

na fronti poraz za porazom — so doma vendarle prvaki! 
Kmalu bodo — tako spet s ponosom pišejo francoski časniki 
— odprli v Parizu specialno razstavo v natečaju »Domače 
ognjišče«. Podrobnosti o tej stvari: na 129 plinskih štedil
nikih bo 120 konkurentov pripravljalo pred obiskovalci raz
stave 120 različnih jedi. Pripravljajo deset »revolucionarnih« 
načinov serviranja. Seveda bodo pokazali še druge skrivnosti. 
»Prvikrat na svetu« bodo pokazali svetu električni tolkač 
za pripravo pireja in tako dalje.

Ko bi bili tudi na drugih področjih tako moderni...
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S CIM SE FRANCOZI TOLAŽIJO 
Francoski kapital izgublja tla v tujih državah vse bolj 

in bolj. In vendar pripoveduje francoski, tisk prav tako s 
ponosom: poletno vilo iranskega šaha Pahlcvija bodo kom
pletno prenesli iz Pariza v Scmiran v Iranu, na 1500 m visok 
hrib. Vilo demontirajo v Parizu kos za kosom, v Iranu pa jo 
bodo spet sestavili. Arhitekt je kajpak tudi Francoz: Bernard 
Zchrfuss (če ni Nemec ...).

Druga uteha: bodoča kraljica Iraka sc je končno mlloč'!a, 
da bodo vse njene obleke izdelovali v pariški modni hm 
(Pierre Baimain). In to navzlic temu. da je Irak — h-H-nsha 
interesna sfera.

Kakšni — diplomatski uspehi...

HGRTHfl CHRISTIE Miša na sipini
KRIMINALNI ROMAN

Nismo mogli nadaljevati pogovora o tej temi, ker je prav bahavo In 
vendar ljubko stopila v sobo Frederica Rice, oblečena v tisto modrino, s 
katero so starovekovni slikarji ponazarjali Madono. Kmalu za njo se je 
pojavil tudi Jim Lazarus, a nato je priplesala Nick. Na sebi je imela črno 
obleko in čez čudoviti kitajski šal živordečega sijaja. »Halo, gospoda, smem 
postreči s cocktailom?« je vzkliknila.

»Vsi smo pritrdili in Lazarus je dvignil svojo čašo. »Na vaše zdravje 
Nick! Kako dragocen šal imate! Je že zelo star?«

»Da, da, pra-pra-praded Timotej ga je z enega svojih potovanj prinesel 
■ seboj.«

»Je prekrasen, brezprimeren kos,« se je navduševal Jim. »Vso Anglijo bi 
lahko prebrskali, pa ne boste našli enakega.«

»Vsekakor je topel in mi bo dobro služil, ko bomo gledali ognjemet. Tako 
Je živ. Jaz ... jaz sovražim črnino.«

»Da,« je vpadla Frederica, »mislim, da prvikrat nosiš črno obleko. Zakaj 
•i jo kupila?«

»Ali vem? Dekle je čemerno pogledalo vstran, toda ne dovolj hitro, da ne 
bi opazil bolestnega trzanja njenih ustnic. »Zakaj stQrimo marsikaj v 
življenju? ...«

Podali smo se k mizi. Prinesena je bila večerja — verjetno pripravljena 
za ta večer. Jedila niso bila ne slaba ne dobra, sekt pa je bil izvrsten.

»Zal manjka Georg,« Je pristavila Nick. »Preneumno je, da je moral sinoči 
nazaj v Plvmouth. Vsekakor pa računam, da bo še nocoj za gotovo prišel 
na ples.«

Oddaljeni hrkajoči glas Je prihajal skozi odprto okno.
»Oh, tl vražji dirkalni čolni,« je zavpil Lazarus. »Tako sem jih sit.«
»To ni dirkalni Čoln, temvgč vodno letalo,« je popravila Nick.
»Resnično, imate prav.«
»Seveda imam prav. Saj se loči po zvoku.«
»Kdaj boste opravili pilotski izpit, Nick?«
»Kadar bom imela potreben denar,« je odgovorila smeje se.
»In potem boste bržkone odfrleli v Avstralijo, kot ona druga mlada 

Šmna... kako se že piše?«

»Tudi jaz bi hotela.«
»Občudujem vašo podjetnost,« Je trudno dejala mrs. Rlce. Kako čudoviti 

železni živci.«
»Jaz občudujem vse te letalce,« se je oglasil Lazarus.
»Ce bi se Michaelu Setonu posrečil njegov polet okoli sveta, bi postal 

Junak dneva in to upravičeno. Njegova smrt je za Anglijo nenadomestljiva 
izguba.«

»Mogoče Je pa še živ.«
»Težko. Slabo kaže sedaj, ena proti tisoč. Ubogi, drzni Seton!«
Ves svet ga imenuje drzni Seton, kajne?« je vprašala Frederica.
Jim Lazarus'je prikimal. »On izhaja iz družine, v kateri so vsi ne

koliko prismuknjeni. Njegov stric, sir Matthew Seton, ki je pred tednom dni 
umrl, je bil precej prismojen.«

»Ali ni bil to nori milijonar, ki je zgradil azil za ptiče?«
»Da! V ta namen je kupil otok. Razen tega je bil sovražnik žensk. Mislim, 

da ga je moralo neko dekle potegniti za nos in da bi se potolažil, se je 
posvetil naravoslovju.«

»Zakaj pravite, da je Michael Seton mrtev?« je vztrajala Nick. »Po mojem 
še ni treba izgubiti upanja.«

»Ah, vi ste ga osebno poznali,« se Je spomnil Lazarus. »Kako sem mogel 
to pozabiti?«

»Freddie in jaz sva ga spoznale preteklo leto v Le Touquetu,« je povedala 
Nick. »Bil je prekrasen, ali ne Freddie?«

»To tl bolje veš, draga. Tebi je napravil poklon in ne meni. Ali te ni vzel 
s seboj v letalo?«

»Ja. V Scarborough. Bil je nepozaben doživljaj.«
»Ste vi že tudi leteli, stotnik Hastings?« je pričela z menoj vljuden in 

družaben pogovor Maggie.
Priznati sem ji moral, da Je bil moj polet v Pariz In nazaj edina Izkušnja 

na polju letenja.
Končno je skočila Nick Buckley pokonci. »Telefon zvoni. Ne čakajte z 

večerjo na mene. Sicer lahko postane prekasno, ker sem povabila še cele 
vrsto ljudi.«

Pogledal sem na uro, bilo je točno devet. Prinesen je bil desert in izvozno 
Wno. Poirot je z Lazarusom kramljal o umetnosti. Slike, kolikor niso umet
nine iz prav posebno dragocene zbirke, moramo danes imeti za nedonosno 
blago, sem slišal govoriti Jima Lazarusa. Ob tem pa sta se pričela prerekati 
o novem slogu zidanja in novih oblikah pohištva.

Medtem sem se sam potrudil, ker sem se čutil dolžnega, pozabavati 
Maggie, v čemer pa mi ni pomagala. Seveda mi je ljubeznivo odgovarjala, ne 
da bi me sama kaj vprašala. Tako je bila to zame preoej težavna naloga.

Naslanjajoč se s komolci za mizo, obdana s cigaretnim dimom, je Frede
rica Rice zasanjano sedela na svojem mestu — razglabljajoči plavolasi angel!

Ko so se kazalci moje ure pomaknili na dvajset minut čez deseto uro. je 
Nick pogledala skozi vrata. »Ven f vami! Janjčki prihajajo, dva po dva.«

Poslušno smo vstali izza mize. Nick, ki se je otresla svoje prešernosti, je 
pozdravljala skoraj s tako skromnostjo nove goste, kot jo je bilo pričakovati 
od dekleta v domačih družabnih krogih St. Looa. Bilo jih je čez ducat ter bi 
ne mogel o nobenem povedati kake posebne lastnosti. Tudi Charles Vyse je 
bil med njimi.

Sedaj smo se vsi napotili čez vežo na vrt. Za starejše dame In gospode 
so bili na meslu, od. koder je bil lep razgled na morje in pristanišče, pri
pravljeni stoli, vendar je večina stala naokoli. Medtem ko je prva raketa 
zasikala proti nebu, sem zaslišal poznan glas.

»Skoda je, ker tudi mrs. Croft ne more biti tukaj,« je ščebetala Nick. 
»Morali bi jo na nosilih ali s podobnim prinesti, sem.«

»Res je škoda,« je trobental mr. Croft. »Toda mami se nikoli ne prito
žuje. Vedno razpoložena, pa potrpežljiva... Da, druga je še lepše. To je 
veljalo zlatemu zvezdnemu dežju, ki se je pokazal na nebu

Noč je bila temna, brez lune, ker je bilo tri dni pred mlajem in — kot 
Cesto v poletju — precej hladno. Maggie Buckley, ki je stala tik ob meni je 
mrazilo .»Stekel bom v hišo ln vam prinesel plašč,« sem se ponudil.

»Dovolite, da vam ga prinesem, miss Buckley.«
»Ne, ne boste ga našli.«
'Naglih korakov Je odšla v hi$o. V tem trenutku se je zaslišal zdolgp^a- 

sani glas Frederlce Rice:
»Oh, Maggie, prinesite še mojega. Visi v moji sobi.«
»Ni vas več slišala,« Je pripomnila Nick.
»Jaz ti ga bom prinesla, tudi sama rabim krzno. Pri tem vetru me šal n« 

greje dovolj.«
* In res je od morja sem vlekla ostra sapa.

Jaz sem se, medtem ko so na nabrežju pokali možnarjl, zapletel v po
govor z neko starejšo gospodično, ki me je vsekakor strogo zasliševala o 
mojem življenju, poklicu in o nagibih In predvidenem roku bivanja v 
St. Loou.

(Dalje prihodnjič.)


